
PROGRAMSKO VIJEĆE HRT-a      

Broj: 7/21 

Zagreb, 23. veljače 2022.  

 

 
 

Z A P I S N I K 
7. redovne sjednice Programskog vijeća HRT-a 

održane 23. Veljače 2022. godine u Studiju 10, HRT dom, Prisavlje 3 
 

 
Početak u 09:15  
 

 

PRISUTNI ČLANOVI VIJEĆA ( 11/11):  

 

Zdravko Kedžo, Ozana Ramljak, Ivica Lučić, Lidija Gašparović,  Đemal Bratić, Zorislav 

Lukić, Nikola Baketa, Vlaho Bogišić,  Robert Markt, Dean Šoša i Stipe Alfier  

 

ODSUTNI:  / 

 

OSTALI PRISUTNI: Robert Šveb, Glavni ravnatelj HRT-a, Marija Nemčić, ravnateljica PJ 

Program, Eliana Čandrlić Glibota, Glavna urednica HRA, Tomislav Štengl, u.z. Bruno 

Kovačević, Glavni urednik programa HTV 1, HTV 2, HTV 3, HTV 4 i Međunarodnog 

programskog kanala, Andrea Arežina Grgičević, Glavna urednica web i multimedija, Katarina 

Periša Čakarun, urednica odjela IMS-a HTV-a, Ivica Ružičić, urednik odjela IMS-a HRA, 

Tina Markuš, Glavna tajnica HRT-a, Janja Miličević, zamjenica tajnice Programskog vijeća 

 

Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća, pozdravio je sve prisutne i otvorio 7. sjednicu Vijeća 

te konstatirao da Vijeće ima kvorum za donošenje pravovaljanih odluka jer je nazočno 11 

članova Vijeća.  

Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća, predlaže da Vijeće prihvati sljedeći:    

 

DNEVNI RED: 
 
 

1. Ovjera zapisnika: 
- 6. sjednice Vijeća od 30. studenoga 2021. godine  

Izvjestitelj: Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća  

2. Informacija o imenovanju člana Programskog vijeća iz redova kreativnih 
zaposlenika HRT-a  

Izvjestitelj: Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća  

3. Praćenje ispunjavanja obveza HRT-a definiranih Zakonom o HRT-u i Ugovorom s 
Vladom RH 
 

4. Izbor dva člana Programskog vijeća u Radnu skupinu za izradu novog prijedloga 
Ugovora s Vladom RH za razdoblje od 1. siječnja 2023. do 31. prosinca 2027. godine 



Izvjestitelj: Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća 
 

5. Razno  
 

 

Predsjednik vijeća, g. Kedžo konstatirao je da je predloženi dnevni red prihvaćen 

jednoglasno glasovima svih prisutnih članova Vijeća (11 glasova „ZA“ – Zdravko Kedžo, 

Stipe Alfier, Nikola Baketa, Robert Markt, Ivica Lučić, Zorislav Lukić, Ozana Ramljak, 

Đemal Bratić, Vlaho Bogišić, Lidija Gašparović)  
 
 
Ad.001. Ovjera zapisnika: 

 
- 6. redovne sjednice Vijeća od 30. studenoga 2021. godine  

 

 

Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća, predlaže da članovi Vijeća prihvate navedeni zapisnik.  

 

 

Konstatira se da je jednoglasno, glasovima svih prisutnih članova Vijeća ( 11 glasova 

„ZA“ – Zdravko Kedžo, Nikola Baketa, Stipe Alfier, Vlaho Bogišić, Đemal Bratić, Ivica 

Lučić, Zorislav Lukić, Zdravko Kedžo, Robert Markt, Ozana Ramlja i Lidija Gašparović) 

ovjeren zapisnik 6. sjednice Vijeća od 30. studenoga 2021. godine.  

 

 

Ad.002. Informacija o imenovanju člana Programskog vijeća iz redova kreativnih 

zaposlenika HRT-a  

Konstatira se da je iz redova kreativnih zaposlenika za člana Vijeća imenovan kolega Dean 

Šoša.  

 

 

Ad.003. Izbor dva člana Programskog vijeća u Radnu skupinu za izradu novog 

prijedloga Ugovora s Vladom RH za razdoblje od 1. siječnja 2023. do 31. prosinca 2027. 

godine 

 

U raspravi su sudjelovali: Zdravko Kedžo, Ozana Ramljak, Đemal Bratić, Lidija 

Gašparović, Ivica Lučić, Nikola Baketa, Stipe Alfier, Vlaho Bogišić, Zorislav Lukić   

Nakon što su članovi Vijeća predložili kandidate za  imenovanje u Radnu skupinu za izradu 

novog prijedloga Ugovora s Vladom RH za razdoblje od 1. siječnja 2023. do 31. prosinca 

2027. godine predsjednik Vijeća je naveo kako će se glasati o sljedećim kandidatima i to 

tajnim glasovanjem: Đemal Bratić, Lidija Gašparović, Zdravko Kedžo i Ozana Ramljak.  



Nakon provedenog glasovanja, predsjednik Vijeća je utvrdio da su ispred Programskog 

vijeća HRT-a za članove Radne skupine za izradu novog Ugovora s Vladom RH 

izabrani Đemal Bratić i Zdravko Kedžo.  

 

Ad.004. Praćenje ispunjavanja obveza HRT-a definiranih Zakonom o HRT-u i 

Ugovorom s Vladom RH 

 

U raspravi su sudjelovali: Zdravko Kedžo, Ivica Lučić, Lidija Gašparović,  Đemal Bratić, 

Zorislav Lukić,  Nikola Baketa,  Vlaho Bogišić,  Dean Šoša, Stipe Alfier, Katarina Periša 

Čakarun,  urednica odjela IMS-a HTV-a, Eliana Čandrlić Glibota, Glavna urednica HRA i 

Marija Nemčić, ravnateljica PJ Program 

U raspravi po ovoj točki dnevnog reda članovi Vijeća su iznijeli svoje primjedbe, pohvale i 

prijedloge vezano za emitirani program od zadnje sjednice Vijeća. Član Vijeća, Zorislav 

Lukić je iznio svoj stav o seriji o NDH autora Hrvoja Klasića, navodeći da se u seriji izreklo 

puno netočnih tvrdnji, a kao sudionici te serije odabrani su povjesničari i stručnjaci koji su 

nekompetentni. Naveo je kako ne dovodi u pitanje niti jednu povijesnu činjenicu vezanu uz 

počinjene zločine već smatra da je HRT tom serijom zastupao nestručnost i neznanstvenost te 

je pozvao Ravnateljstvo HRT-a da pokuša ispraviti ovu nepravdu na način da snimi novu 

seriju u kojoj će sudjelovati kompetentni hrvatski povjesničari, sociolozi i dr. Član Vijeća 

Stipe Alfier je pohvalio serije Područje bez signala, Nestali i Mrkomir, a iznio kritiku serije 

Minus i plus, Klub 7. Pohvalio je emisiju A strana, osobito emisiju koja je snimljena povodom 

smrti Akija Rahimovskog, te smatra da je na dan njegove smrti Dnevnik trebao početi s tom 

viješću a ne koronom. Kritizirao je rad informativnog programa HRT-a navodeći da HRT nije 

pozvao autora priče o Hrvatskoj narodnoj banci u emisiju koja se bavila tom temom. Također, 

smatra da  se HRT nije dovoljno bavio uhićenjem ministra Horvata. Član Vijeća, Dean Šoša 

je pohvali program HRT-a i ukazao na to da program sadrži dovoljno kvalitetnih emisija koje 

doprinose revitalizaciji HRT-a. Pohvalio je A stranu, Što je Klasik? i dokumentarni film o 

Relji Bašiću. Iznio je kritike na račun informativnog programa HRT-a navodeći da je 

informativni program upravo razlog zbog kojeg javnost HRT ne percipira pozitivno. Također 

je naveo da emisija Otvoreno ne doprinosi javnom interesu već samo produbljuje razlike i ne 

rješava društvene probleme. Članica Vijeća, Lidija Gašparović je navela kako je HRT vrlo 

profesionalan ali neujednačen u svim područjima rada. Istaknula je potencijal HTV 4 i emisije 

Studio 4 u doprinosu informiranja javnosti. Nikola Baketa, član Vijeća je kao negativne 

primjere izvještavanja naveo izvještavanje o ubojstvu žene u Splitu, emisiju Peti dan i emisiju 

Otvoreno o aferi HNB-a. Vlaho Bogišić, član Vijeća, naveo je kako više ne smatra 

odgovornim samo programsko vodstvo za praćenje COVID krize jer koliko vidi i članovi 

Vijeća u ovom društvenom trenutku govore samo o A strani kao nečemu što se posljednjih 

mjeseci reprezentativno događa. Također ne vidi da se u programu išta promijenilo s novim 

programskim vodstvom kojeg zapravo i nema jer koliko vidi na današnjoj sjednici nije 

prisutan Glavni urednik HTV-a.  Đemal Bratić, član Vijeća naveo je kako je primijetio velike 

pomake u kvaliteti programa HRT u posljednjih šest mjeseci. Osvrnuo se na programe koje se 



odnose na nacionalne manjine navodeći da se u medijima pojavljuju određeni stereotipi o 

nacionalnim manjinama koji se ne osuđuju dovoljno, a u programima pripadnici nacionalnih 

manjina nisu dovoljno zastupljeni. Robert Markt, naveo je kako je on zadovoljan programom 

HRT-a te da je dojam obrade neke teme zapravo stvar osobne percepcije. Zdravko Kedžo je 

pohvalio radio drame na HRA 3 kao jednu od najvećih vrijednosti HRT-a. Pohvalio je i 

emisiju Retrovizor kao primjer dobrog informiranja javnosti i pismenosti. Ističe kako su 

središnje informativne emisije dopisništava ispod razine HRT-a. Naveo je kako njega kao i 

uvijek do sada, zanimaju kriteriji odabira teme koja će biti prva puštena kao prva vijesti dana. 

Predložio je da HRT  jedan dan tijekom vikenda, na svim svojim programima pušta 

primjerenu glazbu kojom će izraziti pijetet svim umrlima od bolesti COVID-19. Urednica 

odjela IMS-a HTV-a, Katarina Periša Čakarun navela je kako je kolega Stipe Alfier iznio 

netočne informacije jer je novinar Ilko Čimić gostovao na HRT-u u Studiju 4. Nije bilo 

nikakvih zabrana.  

Predsjednik Vijeća, g. Zdravko Kedžo je nakon završetka rasprave stavio na glasovanje 

sljedeći:  

Z A K LJ U Č A K  

Poziva se programsko vodstvo HRT-a da povodom velikog broja umrlih u pandemiji COVID-

19, jedan dan, tijekom vikenda, u svim programima HRT-a pušta prigodnu glazbu kojom će 

izraziti pijetet svima umrlima od te bolesti.  

Konstatira se da je zaključak prihvaćen većinom glasova (7 glasova „ZA“ – Zdravko 

Kedžo, Lidija Gašparović, Robert Markt, Stipe Alfier, Dean Šoša, Zorislav Lukić i 

Nikola Baketa)  

 
Ad.005.  Razno  
 
U raspravi su sudjelovali: Lidija Gašparović, Stipe Alfier, Vlaho Bogišić, Zorislav Lukić, 
Dean Šoša, Nikola Baketa, Robert Šveb, Ivica Lučić, Ozana Ramljak, Marija Nemčić, 
Zdravko Kedžo 
 
 
S  obzirom na to da se više nitko nije javio za riječ, predsjednik Vijeća zahvalio je svima na 

sudjelovanju u raspravi te zaključio 7. sjednicu Programskog vijeća 23. veljače 2022. godine 

u 11:45 h.  

 

 

Zapisnik sastavila: 

Zamjenica tajnice Programskog 

vijeća HRT-a 

 

Janja Miličević , dipl. iur. 

  

Programsko vijeće HRT-a  

              predsjednik 

 

   dr. sc. Zdravko Kedžo   
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PROGRAMSKO VIJEĆE HRT-a      

Broj: 8/22 

Zagreb, 4. travnja  2022.  

 

 
 

Z A P I S N I K 
8. tematske  sjednice Programskog vijeća HRT-a 

održane 4. travnja 2022. godine u Studiju Bajsić, HRT dom, Prisavlje 3 
 

 
Početak u 10:15  
 

 

PRISUTNI ČLANOVI VIJEĆA ( 9/11):  

 

Zdravko Kedžo, Ozana Ramljak, Lidija Gašparović,  Đemal Bratić, Zorislav Lukić, Nikola 

Baketa, Robert Markt, Dean Šoša i Stipe Alfier  

 

ODSUTNI:  Vlaho Bogišić i Ivica Lučić  (ispričao se)  

 

OSTALI PRISUTNI: Robert Šveb, Glavni ravnatelj HRT-a, Marija Nemčić, ravnateljica PJ 

Program, Eliana Čandrlić Glibota, Glavna urednica HRA, Rahaela Štefanović, Glavna 

urednica programa HTV 1, HTV 2, HTV 3, HTV 4 i Međunarodnog programskog kanala, 

Katarina Periša Čakarun, urednica odjela IMS-a HTV-a, Ivica Ružičić, urednik odjela IMS-a 

HRA, Tina Markuš, Glavna tajnica HRT-a, Božidar Essert, rukovoditelj RJ Programske 

službe i Tihomir Janjić, rukovoditelj odjela Lektori i fonetičari i Mirjana Bujdo Vađina, 

tajnica Programskog vijeća, 

 

Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća, pozdravio je sve prisutne i otvorio 8.  tematsku 

sjednicu Vijeća te konstatirao da Vijeće ima kvorum za donošenje pravovaljanih odluka jer je 

nazočno 9 članova Vijeća.  

Istaknuo je kako se radi o tematskoj sjednici na temu jezika i govora u programima HRT-a 

DNEVNI RED: 
 

 
1. Jezik i govor u programima HRT-a 
 
Izvjestitelj: Božidar Essert, rukovoditelj RJ Programske službe 
                Tihomir Janjić, rukovoditelj odjela Lektori i fonetičari  
 
 
Predsjednik Vijeća, g. Kedžo, konstatirao je da je dnevni red usvojen te predlaže da započnu s 
raspravom i da izvjestitelji uvodno ukratko prezentiraju dostavljeno izvješće a onda će prijeći na 
komentare i pitanja članova Vijeća. 
 
 
U raspravi su sudjelovali: Tihomir Janjić, Zdravko Kedžo, Lidija Gašparović, Robert Markt, Ozana 
Ramljak, Zorislav Lukić, Dean Šoša, Đemal Bratić, Stipe Alfier, Nikola Baketa i Eliana Čandrlić 
Glibota.  
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Uvodno su rukovoditelj RJ Programska služba Božidar Essert i rukovoditelj odjela Lektori i fonetičari 
Tihomir Janjić prezentirali organizacijski ustroj odjela koji se bavi pitanjima jezika i govora na HRT-
u, a koji je odgovoran za 8,5 milijuna minuta programa i više od 140 tisuća sati programa, sa samo 27 
lektora i 7 fonetičara. Kontinuirano rade na podizanju kvalitete jezika i govora na HRT-a, a poseban 
fokus je stavljen na IMS te je kvaliteta jezika i govora sada puno bolja nego prije. Više nije moguće da 
se audicije i natječaji za zapošljavanje za ljude u programu provedbu bez  zelenog svjetla lektora i 
fonetičara. U dostavljenom izvješću je detaljno prezentiran rad odjela koji se bavi jezikom i govorom 
na HRT-u. Predsjednik Vijeća, Zdravko Kedžo je istaknuo da HRT ne bi trebao odustati od hrvatskog 
standardnog jezika jer je HRT bastion hrvatskog standardnog jezika, ali da trebaju više poraditi na 
kvaliteti razgovora u emisijama uživo i naglascima voditelja. Članica Programskog vijeća, Lidija 
Gašparović je istaknula veliku vrijednost i značaj odjela Lektora i fonetičara s obzirom da je Hrvatska 
radiotelevizija upravo slavna po svojem jeziku i govoru te profesionalnosti voditelja. Istaknula je 
zapuštenost javnog govora te važnosti HRT-a da održava visok standard jezik i govora i zbog toga 
apelira na Upravu HRT da pruži punu potporu lektorima i fonetičarima HRT-a. Član Programskog 
vijeća, Robert Markt je istaknuo kako se radi o vrlo značajnoj temi o kojoj bi Vijeće trebalo 
raspravljati na godišnjoj razini. Predlaže da se rad fonetičara i lektora numerički prati jer se jedino na 
taj način može kvalitetnije upravljati procesima. Članica Programskog vijeća, Ozana Ramljak navela 
je kako je opća jezična razina u Hrvatskoj sve lošija a glavni razlog su što su društvene mreže, sms-ovi 
te druge jezične strukture preuzela taj sustav, te kako je postalo uobičajeno da se svi pozivaju na 
struku osima kada se radi o pitanjima jezika. Član Programskog vijeća, Zorislav Lukić je istaknuo je 
kako bi s obzirom na vrijeme u kojem žive volio raspraviti pitanje upotrebe ruskih naziva za 
ukrajinske gradove Kijev i Lavov, dok se, u isto vrijeme, za Harkiv koristi ukrajinski izričaj. Skrenuo 
je pozornost da je Institut za jezik i jezikoslovlje u ožujku ove godine objavio priopćenje  kojim su 
povali sve medijske kuće u Hrvatskoj da se u svojim izvješćima služe ukrajinskim imenima gradova i 
naselja, u znaku solidarnosti s Ukrajinom i ukrajinskim narodom.  Predlaže da i HRT-ove stručne 
službe to temeljito rasprave i počnu koristiti ukrajinske nazive za ukrajinske gradove kao što to rade 
CNN, BBC i France 24. 
Član Programskog vijeća, Dean Šoša naveo je kako je jezik i govor na HRT-u ipak puno bolji nego 
drugdje, ali da postoji mogućnost napretka u djelima vanjske produkcije i kod promidžbenih poruka. 
Smatra da bi trebalo ustanoviti mehanizam unutar HRT-a kako bi lektori i fonetičari HRT sudjelovali 
kod izrade promidžbenih poruka koje se emitiraju u HRT-ovim programima, a kako bi se osigurao 
nadzor kvalitete u programskom, produkcijskom i jezičnom smislu. Predlaže da tematske sjednice 
postanu običaj, a ne izuzetak. Član Vijeća, Đemal Bratić, istaknuo je kako je hrvatski jezik 
jednakopravan svim drugim jezicima u EU, ali da treba poboljšati raznolikost hrvatskog jezika. Kao 
pripadnik nacionalnih manjina smatra kako su jezici nacionalnih manjina nedovoljno zastupljeni na 
HRT-u.  
 
Rukovoditelj odjela Lektori i fonetičari, g. Janjić zahvalio je svim članovima na komentarima te 
istaknuo je kako je u svim javnim i internim aktima naglašeno kako je obaveza HRT-a da promiče sva 
narječja i jezik nacionalnih manjina pri čemu je informativni program mjesto za standardni hrvatski 
jezik. Navodi kako je bitno znati da lektori i fonetičari pokušavaju provoditi sve ono što se odnosi na 
standardni jezik i govor na znanstvenoj razini, te kako su naglasci već niz godina problematično polje 
u standardnom govoru jer ne postoji priručnik novijeg datuma koji sadrži naglaske pa se na tim 
područjima mora balansirati između propisanog i stanja u govoru. Problem leži u činjenici što se 
naglasci jako teško uče.  Što se javljanja u živo tiče ističe da zbog korone u posljednje dvije godine 
nije bilo radionica uživo, a postoji i strah od govora u javnom prostoru. Navodi kako je edukacija 
najvažnija u tom smislu. Naveo je kako lektori i fonetičari ne mogu utjecati na kvalitetu kupljenog 
sadržaja jer ne stignu provjeriti ukupnost tog sadržaja i to bi zahtijevalo velike ljudske kapacitete. Što 
se tiče gospodina Lukića, slaže se s njegovim komentarima, ali da treba vremena za promjene. Ističe 
kako je riječ o pohrvaćenim oblicima izgovora koji su zaživjeli i na HRT-u.  
 
U daljnjoj raspravi, članica Vijeća, Lidija Gašparović naglasila je kako smatra da se odjel za Lektore i 
fonetičare na HRT-u ne može baviti znanstveno-istraživačkim radom u području jezika i govora. Odjel 
ima 27 lektora i 7 fonetičara pri čemu se ponekad uzima i vanjska usluga, a što govori o deficitu kadra 
za provedbu ciljeva koji su stavljeni toj službi u zadatak. Što se tiče uklanjanja nepravilnosti u jeziku i 
govoru kupljenih sadržaja, smatra da se to može riješiti na način da se već prilikom raspisivanja 
natječaja ili prilikom kupovine sadržaja u ugovor stavi kako se striktno mora poštovati jezik i govor, 
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jer time onda  to postaje odgovornost onih koji proizvode sadržaj. Odjel može pomoći Upravi kuće 
radi utvrđenja kriterija za takav sadržaj. Članica Vijeća,Ozana Ramljak je istaknula kako je još 2013. 
godine Institut za jezik i njihov pravopis dao prijedlog ustaljenih toponima koji se ravnopravno mogu 
koristiti i na ruskom i na ukrajinskom jeziku. Pravopisno utemeljenje postoji i oba izgovora su točna, 
dok je pitanje korištenja u stvari pitanje odluke. Smatra kako bi bilo lakše da imamo zakon o jeziku 
koji se iz nekih razloga nikako ne može donijeti. Stipe Alfier, član Vijeća, naveo je kako je on osobno 
jako puno naučio od odjela Lektori i fonetičari jer tamo rade  najobrazovaniji i najpismeniji ljudi na 
HRT-u, koji su donedavno  bili jako potplaćeni. Smatra da bi HRT trebao imati lektora i fonetičara u 
četiri najveća centra. Zorislav Lukić, član Vijeća, naveo je kako je drugo pitanje na koje se želi 
osvrnuti puno kompliciranije i kompleksnije i moguće ga je riješiti samo dugoročno. Radi se o tome 
da novinari i spikeri na HRT-u rečenicu koja je po svim definicijama cjelovita obavijest ili misao, 
čitaju tj. izgovaraju tako da na kraju rečenice ne spuštaju glas, a to je obavezno pravilo kod rečenica 
koje završavaju točkom. Ne zna tko to može promijeniti, ali inzistira da se to pitanje otvori i raspravi 
sa stručnjacima. Nikola Baketa, član Vijeća, naveo je kako je vidljivo unaprjeđenje jezika i govora na 
HRT-u ali se nada da će uskoro na red doći i do unaprjeđenja kvalitete emitiranog sadržaj. Zanima ga 
imaju li podatak koliko novinari koriste internu mrežnu stranicu odjela o jeziku i govoru. Smatra kako 
se pojedinci ne trude po jezičnom, ali niti po pitanju provjere sadržaja a što je osnova novinarskog 
posla.  
 
Rukovoditelj odjela Lektori i fonetičari, Tihomir Janjić,  istaknuo je da ako se gledatelj dok gleda ili 
sluša HRT-ov program može koncentrirati na sadržaj onda je jezik i govor dobar. Mrežna stranica 
„Jezik i govor“ napravljena je eksperimentalno i entuzijastično ali se radi o jednostavnoj stranici koja 
nema opciju praćenja koliko je dnevno ulaza na tu stranicu.  Na stranici postoje čak i audio-izgovori 
problematičnih i relevantnih imena, gradova, političara i slično. Što se tiče upute o završetku rečenica, 
navodi da nije točno da svaka rečenica mora završiti silazno. Ljudi koji se time bave su fonetičari 
upravo na HRT-u koji su ujedno najveći stručnjaci na tu temu. U odnosu na način izgovora naziva 
ukrajinskih gradova, ističe kako su pravopisno obje varijante izgovora dobre. Govornička edukacija je 
obvezna ali ne postoje interni pravilnici o navedenom niti je ista predviđena strateškim planom. Ističe 
kako je statistički teško numerički izraziti svu lekturu ili upute. 
Glavna urednica Hrvatskog radija, Eliana Čandrlić Glibota, navela je kako na Hrvatskom radiju dva 
puta dnevno emitiraju emisiju pod nazivom „Govorimo hrvatski“ koja se upravo bavi jezikom i 
govorom.  
 
S obzirom da se više nitko nije javio za riječ, predsjednik Vijeća, g. Kedžo je zahvalio svima na 
sudjelovanju u raspravi te zaključio 8. tematsku sjednicu Vijeća, 4. travnja 2022. u 12,10 h.  
 
 
 
 
Zapisnik sastavila: 
 
Mirjana BujdoVađina, dipl. iur.                                                           Predsjednik 
                                                                                                             Programskog vijeća HRT-a 
 
                                                                                                                Zdravko Kedžo, dr. sc. 
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PROGRAMSKO VIJEĆE HRT-a      

Broj: 9/22 

Zagreb, 16. svibnja 2022.  

 

 
 

Z A P I S N I K 
9. redovne sjednice Programskog vijeća HRT-a 

održane 16. svibnja 2022. godine u Studiju Bajsić, HRT dom, Prisavlje 3 
 

 
Početak u 11:10  
 

 

PRISUTNI ČLANOVI VIJEĆA ( 7/11):  

 

Zdravko Kedžo, Lidija Gašparović,  Zorislav Lukić, Nikola Baketa, Vlaho Bogišić,  Robert 

Markt i Stipe Alfier  

 

ODSUTNI: Ivica Lučić, Dean Šoša, Đemal Bratić i Ozana Ramljak 

 

OSTALI PRISUTNI: Robert Šveb, Glavni ravnatelj HRT-a, Marija Nemčić, ravnateljica PJ 

Program, Eliana Čandrlić Glibota, Glavna urednica HRA, Raheala Štefanaović,  Glavni urednik 

programa HTV-a, Ivana Božanić,  Glavna urednica web i multimedija, Katarina Periša Čakarun, 

urednica odjela IMS-a HTV-a, Ivica Ružičić, urednik odjela IMS-a HRA, Tina Markuš, Glavna 

tajnica HRT-a, Lidija-Katarina Matančević Preradović, rukovoditeljica RJ Odabir i nabava 

programskog sadržaja, Tomislav Radić, Povjerenik za korisnike usluga HRT-a i Mirjana Bujdo 

Vađina, tajnica Programskog vijeća 

 

Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća, pozdravio je sve prisutne i otvorio 9. sjednicu Vijeća te 

konstatirao da Vijeće ima kvorum za donošenje pravovaljanih odluka jer je nazočno 7 od 11 

članova Vijeća.  

Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća, predlaže da Vijeće prihvati sljedeći:    

 
DNEVNI RED: 

 
1. Ovjera zapisnika: 

- 7. sjednice Vijeća od 23. veljače 2022. godine  
- 8. tematske sjednice Vijeća 4. travnja 2022. godine  

Izvjestitelj: Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća  

2. Izvješće o provedbi članka 11. Zakona o Hrvatskoj radiotelevizija  

Izvjestitelj: Lidija Katarina Matančević Preradović, rukovoditeljica RJ Odabir i nabava 

programskog sadržaja  

3. Izvještaj Povjerenika za korisnike usluga Hrvatske radiotelevizije za 2021. godinu  
Izvjestitelj:: Tomislav Radić, Povjerenik za korisnike usluga HRT-a 
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4. Praćenje ispunjavanja obveza HRT-a definiranih Zakonom o HRT-u i Ugovorom s 
Vladom RH 
 

5. Razno  
 
 

Predsjednik vijeća, g. Kedžo konstatirao je da je predloženi dnevni red prihvaćen 

većinom  glasova prisutnih članova Vijeća (6 glasova „ZA“ – Zdravko Kedžo, Stipe Alfier, 

Nikola Baketa, Robert Markt, Zorislav Lukić, Lidija Gašparović i 1 glas SUZDRŽAN – Vlaho 

Bogišić) 

 

Robert Šveb, Glavni ravnatelj HRT-a, uvodno je predstavio novu Glavnu urednicu portala i 

nelinearnih medijskih usluga, kolegicu Ivanu Božanić koja ima dugogodišnje iskustvo u 

digitalnim medijima te vjeruje da će svojim znanjem i iskustvom pridonijeti napretku i 

poboljšanju HRT-a u toj domeni.  

 

 
Ad.001. Ovjera zapisnika: 

 
- 7. sjednice Vijeća od 23. veljače 2022. godine  
- 8. tematske sjednice Vijeća 4. travnja 2022. godine  

 

 

Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća, konstatirao je kako su im zapisnici dostavljeni putem e-

maila te ako članovi Vijeća nemaju primjedbi na iste, predlaže da usvoje navedene zapisnike.  

 

Konstatira se da je Vijeće jednoglasno, glasovima svih prisutnih članova Vijeća (7 glasova 

„ZA“ – Vlaho Bogišić, Zdravko Kedžo, Stipe Alfier, Nikola Baketa, Robert Markt, Zorislav 

Lukić i Lidija Gašparović) ovjerilo zapisnik 7. sjednice Vijeća od 23. veljače 2022. godine i 8. 

tematske sjednice Vijeća od 4. travnja 2022. godine.  

 

 
Ad.002. Izvješće o provedbi članka 11. Zakona o Hrvatskoj radiotelevizija  
 
U raspravi su sudjelovali: Lidija Katarina Matanečević Preradović, Stipe Alfier, Vlaho Bogišić, Lidija 
Gašparović, Nikola Baketa, Marija Nemčić, Zdravko Kedžo 

 

Uvodno je rukovoditeljica RJ Odabir i nabava programskog sadržaja, Lidija Katarina Matančević 

Preradović, prezentirala Izvješće o provedbi članka 11. Zakona o HRT-u koje se sukladno Zakonu 

dostavlja Programskom vijeću i Vijeću za elektroničke medije koje ga je prihvatilo na svojoj sjednici 7. 

travnja 2022. godine.  Istaknula je kako je u 2021. ugovorena  nabava programa europskih neovisnih 

proizvođača u ukupnom bruto iznosu od 88.995.176,57 kn, odnosno 0,63% više od zakonske obveze. U 

iznosu od 66.019.675,48 kn neto odnosno 91,25% ukupnog iznosa nabavljena su djela europskih 

neovisnih proizvođača izvorno proizvedena na hrvatskom jeziku, a u iznosu od 6.334.126,61 kn neto 

odnosno 8,75% nabavljena su djela europskih neovisnih proizvođača koja nisu izvorno proizvedena na 

hrvatskom jeziku. U izvještajnom razdoblju  nabavljana su djela dramskih, dokumentarnih, zabavnih, 

glazbenih, obrazovnih i znanstvenih sadržaja te sadržaji za djecu i mlade. Najveći iznosi izdvojeni su za 

nabavu dramskih i dokumentarnih sadržaja, serija i filmova, zatim zabavnih, sadržaja namijenjenih djeci 

i mladima, sadržajima vezanim uz obrazovanje i znanost te potom glazbenih sadržaja. Na petnaest javnih 

poziva objavljenih u 2021. ukupno su pristigle 474 ponude od 149 neovisnih proizvođača. Sve ponude 
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pregledala su povjerenstva HRT-a za nabavu pojedinih vrsta programskog sadržaja. U 2021. godini 

sklopljeni su ugovori za 91 ponuda pristiglih putem javnih poziva. Član Vijeća, Stipe Alfier, naveo je 

kako se nada da u sljedećem izvješću ili barem u onom za 2023. godinu neće morati čitati o Klubu 7 kao 

jednoj od emisija koje HRT otkupljuje.  Postavio je pitanje može li HRT, bez obzira što se radi o odličnoj 

ekipi, očekivati kvalitetu za 690 tisuća kuna po epizodi za dramsku seriju Metropolitanci, kada Nestali 

koštaju po epizodi gotovo duplo. Zanima ga je li to jedina serija koja će se emitirati jer iz izvješća 

proizlazi da druge serije nisu prihvaćene. Rukovoditeljica RJ Odabir i nabava programskog sadržaja, 

Lidija Katarina Matančević Preradović navela je kako se radi o seriji čija se radnja događa u Zagrebu i 

troškovi su takvi kakvi jesu, ali da se to ne bi trebalo odraziti na kvalitetu jer serija mora biti u skladu s 

HRT-ovim standardima. Vlaho Bogišić, član Vijeća, naveo je kako se protivi konferencijskom  načinu 

rado dok god traje ova kriza s Covidom, a zbog čega je bio i suzdržan oko dnevnog reda. Lidija 

Gašparović, članica Vijeća, zamolila je da joj se pojasne brojke oko otkupa obrazovnog i znanstvenog 

sadržaja jer joj se to čini dosta skromno za znanstveni program. Također je zanima zašto uvijek isti 

neovisni proizvođač dobiva taj projekt i to putem izravnog poziva. Nikola Baketa , član Vijeća,  istaknuo 

je kako je za znanost i obrazovanje izdvojeno samo 1, 675 milijuna kuna pa ga zanima je li to zato što 

HRT sam proizvodi taj program pa nema potrebe za otkupom. Također što se tiče animiranih serijala, 

preporučeno je 5 djela, a odabrano samo 2 pa ga zanima zašto je to tako. Ove godine je HRT premašio 

samo za 0,63% zakonsku obvezu nabave neovisne produkcije pa ga zanima zašto je to takva razlika u 

odnosu na godinu prije. Ponovno je primijetio veliki udo petominutnih priloga u zabavnom programu.  

Lidija Katarina Matančević Preradović, navela je kako  Nadzorni odbor nije dao suglasnost na 

1 seriju pa nije mogla biti odabrana zbog čega je ta razlika u odnosu prošlu godinu jer se radi o 

seriji vrijednosti iznad 10 milijuna kuna na koju Nadzorni odbor mora dati suglasnost. Istaknula 

je kako HRT proizvodi programe unutar vlastitih resursa, a one koje nema nabavlja putem 

javnih ili izravnih poziva te očito nije bila potreba da se nabavlja više sadržaja s područja 

obrazovanja i znanosti jer očito imamo dovoljno vlastitih resursa za proizvodnju tih sadržaja. 

Istaknula je kako u zabavnom programu nisu nabavljani samo mali formati već i serije kao što 

su Vrtlarica, Kućni ljubimci i Klub 7. Programske sadržaje nabavljaju sukladno programskim 

potrebama Glavnih urednika.  Marija Nemčić, ravnateljica PJ Program navela je kako je 

kolegica Lidija odgovorna za cijeli taj postupak odabira djela neovisni produkcije koji je vrlo 

kompleksan i sa zakonskog i financijskog aspekta. Glavni urednici su ti koji odlučuju o svojem 

programskom interesu. Veći dio novaca treba biti namijenjen za djela trajne vrijednosti koje 

HRT ne može sam proizvesti. Također, zbog toga što Nadzorni obor nije dao suglasnost na 

jedan pravni posao došlo je do prekida u emitiranju dramskog programa kojeg će morati nekako 

pokušati nadoknaditi. Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća,  naveo je kako je ta obveza HRT-a 

o otkupu 15% neovisne produkcije jedna vrsta vage koliko kojih sadržaja HRT treba nabaviti. 

Pledira na urednik da se prilikom odabira djela uvijek vodi računa o javnom interesu.  

S obzirom da se više nitko nije javio za riječ, predsjednik Vijeća, g. Kedžo ja zaključio raspravu 

po ovoj točki dnevnog reda i konstatirao da je Vijeće primilo na znanje Izvješće o provedbi 

članka 11. Zakona o HRT-u za 2021. godinu.  

 
 
 
 
 
Ad.003. Izvještaj Povjerenika za korisnike usluga Hrvatske radiotelevizije za 2021. godinu  
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U raspravi su sudjelovali: Tomislav Radić, Vlaho Bogišić, Stipe Alfier, Lidija Gašparović i 

Zdravko Kedžo 

Povjerenik za korisnike usluga HRT-a, Tomislav Radić, prezentirao je Izvještaj o kontaktima s 

korisnicima usluga HRT-a za razdoblje od 1. siječnja do 31. prosinca 2021. godine. Istaknuo je 

kako je u navedenom izvještajnom razdoblju bilo 474 prigovora i prijedloga te 22 pohvale. 

Najveći broj prigovora stigao je zbog odabira gosta Porfirija Perića u Dnevniku, kako je uređena 

serija NDH, zato što HRT ne prenosi utakmice reprezentacije, Dinama i drugih hrvatskih 

klubova u međunarodnim natjecanjima. Istaknuo je kako postoje i pasionirani gledatelji 

Teleteksta kojima jako smeta kada se nešto zanemari kao npr. teniski rezultati. Bilo je prigovora 

na način kako J. Lokas vodi Potjeru. U informativnim emisijama najviše se prigovara izbor 

gostiju, a velik broj prigovora se odnosi na jezik i govor. Što se tiče pohvala naveo je kako je 

najviše pohvala došlo za emisije koje su išle uz prijenos Olimpijski igara u Tokiju, zatim A 

strana, izbor glazbe na Radiju Sljemenu i sl.  

Vlaho Bogišić, član Vijeća, naveo je kako dobro strukturiran izvještaj Povjerenika za korisnike 

usluge HRT-a govore o njegovom dobrom poznavanju sustava. S obzirom na činjenicu da HRT 

ima više od milijun obveznika i više od 2 milijuna gledatelja broj prigovora i nije tako velik. 

Predlaže Glavom ravnatelju HRT-a da napravi analizu nezainteresiranosti javnosti za njih i rad 

Povjerenika. Smatra da treba više promovirati instituciju Povjerenika. Stipe Alfier, član Vijeća, 

naveo je kako je serija NDH primila puno kritika jer se radi o vrlo kontroverznoj temi o kojoj 

su raspravljali i na Vijeću. Osobno mu je drago da je HRT imao jednu taku seriju i to u vlastitoj 

produkciji. Naveo je kako je protekle četiri godine mislio da se ravnatelj Programa zove Renato 

Kunić, a Glavni urednik HTV-a Bruno Kovačević, da bi nedavno čitao u Nacionalu da su to 

bili Andrej Plenković i Milorad Pupovac. Ispada da dva političara uređuju program HRT-a i 

siguran je da to neće više moći čitati sljedeće godine jer vjeruje u novu ekipu. Lidija Gašparović, 

članica Vijeća, pohvalila je izvještaj Povjerenika. Smatra da bi Povjerenik za korisnike usluga 

HRT trebao biti komunikator između HRT-a i gledatelja i u tom smislu biti veliki izvor 

informacija bitnih za proizvodnju programskih sadržaja. Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća, 

predlaže da Povjerenik zadrži razinu pristojne komunikacije s gledateljima i drago mu što u 

Izvješću ne stoje psovke koje gledatelji često koriste u komunikaciji. Smatra da korisnici moraju 

vidjeti da su sve njihove primjedbe evidentirane i proslijeđene te moli kolege urednike da ono 

što dobiju od Povjerenika uvaže i odgovore. Istaknuo je kako su mu jasne primjedbe na jezik i 

govor na HRT-u jer je i Vijeće imalo tematsku sjednicu upravo na tu temu. Što se tiče teleteksta 

naveo je kako postoje ljudi koji to čitaju a te informacije su često polupismene i beskrajno spore 

te ako HRT već ima teletekst onda on mora biti brz i aktualan. Skrenuo je pozornost kako je 

Povjerenik za korisnike usluga HRT-a zapravo tijelo Programskog vijeća koje ga i imenuje i 

donosi njegov Pravilnik o radu.  

S obzirom da se više nitko nije javio za riječ predsjednik Vijeća predlaže da Programsko vijeće 

usvoji sljedeći:  

Z A K LJ U ČAK 
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Prihvaća se izvještaj Povjerenika za korisnike usluga Hrvatske radiotelevizije za 2021. godinu  

 

Programsko vijeće je jednoglasno, glasovima svih prisutnih članova Vijeća (7 glasova 

„ZA“ – Vlaho Bogišić, Zdravko Kedžo, Stipe Alfier, Nikola Baketa, Robert Markt, Zorislav 

Lukić i Lidija Gašparović) prihvatilo predloženi zaključak.  

 

Ad.004. Praćenje ispunjavanja obveza HRT-a definiranih Zakonom o HRT-u i Ugovorom 

s Vladom RH 

 

U raspravi su sudjelovali: Vlaho Bogišić, Stipe Alfier, Lidija Gašparović, Zorislav Lukić, 

Nikola Baketa, Zdravko Kedžo, Robert Šveb, Marija Nemčić, Rahela Štefanović,  

U raspravi po ovoj točki dnevnog reda članovi Vijeća su iznijeli svoje primjedbe, pohvale i 

prijedloge vezano za emitirani program od zadnje sjednice Vijeća. 

Vlaho Bogišić, član Vijeća, naveo je kako ima tri kratka pitanje ali moli da na njih odgovori 

oni kojima su upućeni. Moli Glavnog ravnatelja da odgovor na pitanje je li urednička relacija, 

kada je riječ o informativnom programu, horizontalna ili vertikalna? Postoji  li između glavne 

urednice informativnog programa i Glavnog ravnatelja vertikalna linija? Imaju li Glavna 

urednica HTV-a i ravnateljica Programa nadležnosti i odgovornost za stanje u informativnom 

programu? Moli ravnateljicu Programa da odgovori na pitanje što znači slogan  „Na pravoj 

strani“ koji se koristi u programima HRT-a pa moli pojašnjenje. Smatra da reality program „Peti 

dan“ ne spada na HTV 3. Stipe Alfier, član Vijeća, naveo je kako dramski program Hrvatskog 

radija stalno dobiva nagrade, a kolegu su mu rekli da se smanjuju budžeti za obrazovni, školski 

i dramski program pa ga zanima zašto. Također zanima ga kako se moglo dogoditi u slučaju 

„Čavajde“ u Otvorenom da su i urednik i svi gosti muškarci. Smatra da o takvi stvarima treba 

više promišljati. Lidija Gašparović, članica Vijeća, navela je kako bi voljela čuti osvrt od strane 

ravnateljice Programa na viziju programa HRT-a. Pohvalila je to što je ravnateljica Programa 

rekla da će se većina programa pokriti vlastitim kapacitetima a da će se javni novac nastojati 

uložiti u sadržaje trajne vrijednosti. Također moli i da se nova Glavna urednica, Rahela 

Štefanović osvrne na program HRT-a i da svoju viziju programa HRT-a.  Zorislav Lukić, član 

Vijeća, zahvalio je programskom vodstvu HRT-a koje je omogućilo da se na 100-ti rođendan 

prvog hrvatskog predsjednika Franje Tuđmana, pogleda film o njegovom životu u režiji 

Krešimira Čokolića. Izrazio je zadovoljstvo što se u navedenom filmu našlo prostora i vremena 

za hrvatske povjesničare s Hrvatskog instituta za povijest. S obzirom na termin emitiranja 

predlaže da se navedeni film reprizira i to ako može u prime timeu. Zdravko Kedžo, predsjednik 

Vijeća, pohvalio je način na koji HRT prati rat u Ukrajini, te smatra da je HRT u tom smislu 

ispunio svoju ulog javnog medijskog servisa. Smatra da bi trebalo izbjeći ponavljanje lica u 

informativnom programu jer time i pada vjerodostojnost kada se sve svodi na kućne analitičare. 

Istaknuo je kako je HRT još jednom pokazao da u izvanrednim okolnostima ispunjava svoju 

ulogu. Naveo je kako je primijetio i neke promjene na HTV 4 ali mu se čine više kozmetičke 

prirode iako su i one dobrodošle. Ako je ideja da HTV 4 postane news kanal onda to ne može 
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biti program u kojem se samo sjedi i dočekuje goste. HRT može i trebao bi pokriti svaki važniji 

događaj sa svojim kamerama na licu tih događanja. Nikola Baketa, član Vijeća, naveo je kako 

mu se javio jedan gledatelj HRT-a vezano za izvještavanje o padu letjelice u Zagrebu navodeći 

kako je HRT satima ignorirao taj događa. Istaknuo je kako je HRT taj događaj mogao puno 

bolje popratiti Robert Šveb, Glavni ravnatelj HRT-a naveo je kako na HRT postoji hijerarhija 

odgovornosti sukladno Zakonu o HRT-u i Statutu HRT-a, a Glavni ravnatelj je odgovoran za 

sve ono što se događa unutar hijerarhije upravljanja. Istaknuo je kako pokušavaju uvesti stil 

upravljanja koristeći kolektivnu inteligenciju, ali svjestan je da imaju jako puno prostora za 

napredak. Zahvalio je svim djelatnicima informativnog medijskog servisa na izvanrednom 

poslu koji obavljaju posljednjih 81 dana rata u Ukrajini. Naveo je kako su napravili i određene 

sadržajne promjena na HTV 4, te da treba imati na umu da je HRT vizualni  mediji i bitno je 

kako izgleda i slika i studio. Planiraju proširiti teme kojima će se bavit taj program kako bi to 

bio program za život. Ravnateljica PJ Program, Marija Nemčić navela je da će na postavljeno 

pitanje o sloganu  „Na pravoj strani“ odgovoriti pisanim putem. Istaknula je kako se budžeti ne 

režu već pokušavaju pronaći način povezivanja tih  sadržaja jer se radi o vrijednom i 

jedinstvenom programu na HRT-u. Što se tiče slučaja „Čavajda“, navela je kako prihvaća 

primjedbu, ali da su taj dan imali problema s odazivom gostiju. Istaknula je kako za svaki 

pomak treba vremena i timski rad. Pokušat će napraviti određene promjene koje će biti vidljive 

u sljedećih godinu dana. Rahaela Štefaonović, Glavna urednica HTV-a, navela je kako je njen 

pristup audiocentrični a to je da uvažava sve preferencije gledatelja HRT-a, što znači da moraju 

napraviti određene analize kako bi dobili informaciju o tome što gledatelji preferiraju. Međutim, 

iako HRT kao javni medijski servis uvažava preferencije gledatelja isto tako ima obvezu izvršiti 

utjecaj na gledatelja i rafinirati njegovu preferenciju, a da bi to mogli moraju biti gledani. 

Trenutno rade analizu svega onoga što je na ekranu i prve promjene će biti vidljive u jesenskoj 

shemi. Vlaho Bogišić, član Vijeća, naveo je kako razumije potrebu za vremenom jer takva 

potreba uvijek postoji jer ništa se ne može promijeniti preko noći. Nada se da će Dan državnosti, 

Dan antifašističke borbe i Dan pobjede u kolovozi biti popraćeni na ujednačeni način. Zdravko 

Kedžo, predsjednik Vijeća, naveo je kako je i pitanje sigurnosti HRT-ovih reportera koji 

izvještavaju iz ratom zahvaćenih da imaju HRT-ove oznake na jaknama i pledira općenito na 

ujednačeno odijevanje HRT-ovih reportera.  

Ad.005. Razno 

Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća, naveo je kako su zaprimili dopis Udruge plesnih umjetnika 

vezano za tretman suvremenog plesa na HRT-u pa moli da im odgovori, a odgovor dostavi 

Vijeću na znanje.  

 

S  obzirom na to da se više nitko nije javio za riječ, predsjednik Vijeća zahvalio je svima na 

sudjelovanju u raspravi te zaključio 9. sjednicu Programskog vijeća 16. svibnja 2022. godine u 

12:46 h.  
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Tajnica Programskog vijeća 

HRT-a 

 

Mirjana Bujdo Vađina , dipl. iur. 

  

Programsko vijeće HRT-a  

              predsjednik 

 

   dr. sc. Zdravko Kedžo   
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PROGRAMSKO VIJEĆE HRT-a      

Broj: 10/22 

Zagreb, 27. lipnja 2022. godine 

Z A P I S N I K 

10. redovne sjednice Programskog vijeća HRT-a 

održane 27. lipnja 2022. godine u Studiju 10, HRT dom, Prisavlje 3 

 

Početak u 10:10 sati 

PRISUTNI ČLANOVI VIJEĆA (11/11): Zdravko Kedžo, Đemal Bratić, Lidija Gašparović, Zorislav 

Lukić, Dean Šoša, Ivica Lučić, Vlaho Bogišić (zoom), Stipe Alfier (zoom), Nikola Baketa (zoom), 

Ozana Ramljak (zoom) i Robert Markt (zoom).  

ODSUTNI: / 

OSTALI PRISUTNI: Robert Šveb, Glavni ravnatelj HRT-a, Marija Kosor, ravnateljica PJ Produkcija, 

Eliana Čandrlić Glibota, Glavna urednica HRA, Ivana Božanić, Glavna urednica portala i nelinearnih 

medijskih usluga, Ivica Ružičić, urednik odjela IMS-a HRA, Tina Markuš, Glavna tajnica HRT-a i 

Mirjana Bujdo Vađina, tajnica Programskog vijeća, Rento Kunić, pomoćnik Glavnog ravnatelja HRT-

a. 

Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća, uvodno je pozdravio sve prisutne i otvorio 10. sjednicu Vijeća 

te konstatirao da Vijeće ima kvorum za donošenje pravovaljanih odluka jer je nazočno 11 od 11 

članova Vijeća.  

Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća, predlaže da Vijeće prihvati sljedeći:    

DNEVNI RED: 

1. Ovjera zapisnika: 
- 9. sjednice Vijeća od 16. svibnja 2022. godine  

                   Izvjestitelj: Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća  

2. Davanje mišljenja na prijedlog Ugovora između HRT-a i Vlade RH za razdoblje od 1. 

siječnja 2023. do 31. prosinca 2027. godine sukladno članku 26. stavku 1. podstavku 4. 

Zakona o Hrvatskoj radioteleviziji  

           Izvjestitelj: Robert Šveb, Glavni ravnatelj HRT 

3. Izvješće o ostvarenju ciljeva i obveza iz Ugovora s Vladom RH za 2021. godinu i Dodatak 

Izvješću 

Izvjestitelj: Renato Kunić, pomoćnik Glavnog ravnatelja HRT-a 

 

4. Davanje mišljenja na Izvješće o radu (poslovanju) HRT-a za 2021. godinu, kojeg Glavni 

ravnatelj HRT-a podnosi Hrvatskom saboru uz prethodno pribavljeno mišljenje 

Nadzornog odbora HRT-a i Programskog vijeća HRT-a sukladno odredbi članka 19.a. 

stavak 6. Zakona o Hrvatskoj radioteleviziji  

           Izvjestitelj: Renato Kunić, pomoćnik Glavnog ravnatelja HRT-a 

 
5. Razno  

 
Predsjednik vijeća, g. Kedžo konstatirao je da je predloženi dnevni red prihvaćen većinom  glasova 

prisutnih članova Vijeća (9 glasova „ZA“ – Zdravko Kedžo, Vlaho Bogišić, Robert Markt, Zorislav 
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Lukić, Lidija Gašparović, Ozana Ramljak, Ivica Lučić, Đamal Bratić, Dean Šoša , 1 glas „PROTIV“- 

Nikola Baketa i 1 glas „SUZDRŽAN“ – Stipe Alfier) 

 

Ad.001. Ovjera zapisnika: 

- 9. sjednice Vijeća od 16. svibnja 2022. godine  

Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća, konstatirao je kako im je zapisnik 9. sjednice Vijeća održane 

16. svibnja 2022. godine dostavljeni putem e-maila te predlaže, ako članovi Vijeća nemaju primjedbi 

da usvoje navedeni zapisnik.  

Konstatira se da je Vijeće jednoglasno, glasovima svih članova Vijeća (11 glasova „ZA“ – Stipe 

Alfier, Nikola Baketa, Vlaho Bogišić, Đemal Bratić, Lidija Gašparović, Zdravko Kedžo, Ivica Lučić, 

Zorislav Lukić, Robert Markt, Ozana Ramljak i Dean Šoša) ovjerilo zapisnik 9. sjednice Vijeća od 16. 

svibnja 2022. godine.  

Ad.002. Davanje mišljenja na prijedlog Ugovora između HRT-a i Vlade RH za razdoblje od 1. 

siječnja 2023. do 31. prosinca 2027. godine, sukladno članku 26. stavku 1. podstavku 4. Zakona o 

Hrvatskoj radioteleviziji  

U raspravi su sudjelovali: Robert Šveb, Đemal Bratić, Nikola Baketa, Stipe Alfier, Dean Šoša, Ivica 

Lučić, Lidija Gašparović, Zorislav Lukić, Robert Markt i Renato Kunić 

Uvodno je Glavni ravnatelj HRT-a ukratko prezentirao glavne odrednice novog Ugovora s Vladom 

RH za razdoblje od 1. siječnja 2023. do 31. prosinca 2027. godine. Istaknuo je kako je prijedlog 

programskih obveza pripremala radna skupina u koju su imenovani predstavnici HRT-a te dva 

predstavnika Programskog vijeća (Zdravko Kedžo i Đemal Bratić) kao vanjski savjetodavni članovi. 

Istaknuo je kako se novi prijedlog Ugovora temelji na istim zakonskim odredbama te odredbama 

Pravilnika o načinu utvrđivanja sadržaja i teksta programskih obaveza HRT-a i održavanja javne 

rasprave iz 2017., koji su bili na snazi i tijekom donošenja prethodnog ugovora, a što je rezultiralo 

time da je i novi ugovor, u većem dijelu, (cca 80%) istovjetan prethodnom. Osnovne novine su da su 

prilagođeni postotci minimalnih udjela programskih vrsta (u dogovoru s ravnateljicom PJ Program te 

glavnim urednicama, kao i danim primjedbama u javnoj raspravi), te su izmijenjeni članci Ugovora 

koji se odnose na obrazovni i znanstveni program, dokumentarni program, program za djecu i mlade, 

te glazbenu produkciju. Javna rasprava je provedena sukladno odredbama članka 13. stavka 3. Zakona 

o HRT-u, u trajanju od 45 dana (29.4.-12.6.2022.), na slijedeći način: 

- HRT je informirao javnost na svojim mrežnim stranicama, radijskom i televizijskom 

programu, 

- uz anketu za prijedloge/sugestije javnosti otvorena je posebna e-mail adresa HRT-a,  

- održana je javna rasprava putem emisije uživo na HRT 4 (27.5.2022.), u kojoj su 

sudjelovali Glavni ravnatelj HRT-a, predsjednik Programskog vijeća te predsjednik 

Agencije za elektroničke medije, 

- održana je javna tribina u trajanju od 120 minuta (6.6.2022.), uz izravan prijenos na 

Youtube kanalu, uz sudjelovanje Glavnog ravnatelja te ravnateljica PJ Produkcija i PJ 

Program HRT-a te glavnih urednica, predstavnika Ministarstva kulture, predsjednika  

Agencije za elektroničke medije, uz ključne dionike i zainteresirane predstavnike javnosti 

(HUP, HGK, organizacija civilnog društva-Savjeta za udruge, predstavnici ureda 

pravobraniteljice, predstavnici neovisne produkcije, predstavnici novinarskih udruženja, 
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predstavnici manjina, predstavnici vjerskih zajednica, predstavnici sportskih udruga, 

predstavnici braniteljskih udruga…). Pozvano je ukupno 95 institucija/udruga. 

Temeljem prikupljenih podataka u javnoj raspravi, utvrđeno je da su se primjedbe gledatelja odnosile 

isključivo na programsku shemu, dok je od ukupno 82 dostavljenih primjedbi i komentara 

institucija/udruga prihvaćeno 50%, a one koje nisu prihvaćene odnosile na odredbe Ugovora koje su 

već regulirane zakonskim odredbama i nisu predmet javne rasprave. O provedenoj javnoj raspravi 

izrađeno je izvješće, te je potpisan zapisnik Povjerenstva za praćenje provedbe javne rasprave, 

sastavljen od predstavnika HRT-a i Ministarstva kulture i medija, kojim se utvrđuje da je u cijelosti 

ispoštovana procedura javne rasprave sukladno odredbama Zakona o HRT-u i Pravilnika o način 

utvrđivanja sadržaja i teksta programskih obveza HRT-a i održavanja javne rasprave HRT-a. Prije 

upućivanja Ugovora u daljnju proceduru, potrebno je ishoditi mišljenje Programskog vijeća zbog čega 

su danas tu. Skrenuo je pozornost da je Ugovor podložan aneksima te vjeruje da će u sljedećem 

periodu, u suradnji sa zakonodavcem, raditi na daljnjem unaprijeđenju Ugovora i definiranju HRT-

ovih obveza kao javnog medijskog servisa.  

Đemal Bratić, član Vijeća, istaknuo je da Ugovor ima pomake u dijelu koji se odnosi na nacionalne 

manjine budući da su misijskim ciljevima HRT-a sada obuhvaćene i nacionalne manjine. Nikola 

Baketa, član Vijeća, naveo je kako javna rasprava nije bila vidljiva te je najmanje bila javna i 

interaktivna jer je jako teško bilo doći do samog dokumenta na web stranici HRT-a, a u prilog tome 

govori i činjenica da je samo 85 komentara stiglo na prijedlog Ugovora. Emisije koje su emitirane 

također nisu bile interaktivne. Javna tribina je održana 6.6.2022. bez Programskog vijeća i Nadzornog 

odbora. Smatra da su ih trebali pozvati na tribinu. Postavio je pitanje koja je razlika između  programa 

promidžbenog programa (9 minuta u satu) i promotivnog program (3%) kao programskih vrsta u 

Ugovoru. Stipe Alfier, član Vijeća, istaknuo je kako se slaže sa svime što je rekao kolega Baketa. 

Zanima ga koliko je  Glavni ravnatelj zadovoljan s ovako provedenom javnom raspravom, te ga moli 

da od 50-ak je prihvaćenih primjedbi istakne 2-3 ključne kritike javnosti koje su implementirane u 

novi Ugovor s Vladom RH. Zanima ga što je strateški promijenjeno u novom Ugovoru, koji članak 

Ugovora garantira da će netko odgovarati za loš kupljeni proizvod. Iako Strateški projekti obećavaju 

modernu televiziju, to jako puno košta i to oko 250-300 milijuna kuna godišnje pa ga zanima na koji 

način planiraju osigurati taj novac.  Dean Šoša, član Vijeća, naveo je kako je ovaj prijedlog Ugovora 

zapravo copy paste starog Ugovora s kojim je bio jako nezadovoljan tako da njegovo nezadovoljstvo i 

dalje ostaje. Smatra da je Ugovor mogao biti  puno drugačiji. Ugovor bi trebao produbljivati zakone i 

biti konkretniji te da se postotci trebaju odnositi na proizvedene sadržaje, a ne na emitirane sadržaje jer 

proizvodnja je ono što ostaje iza nas. Smatra da je ovaj Ugovor birokratski dokument koji će rezultirati 

samo silnim izvješćima. Problem Ugovora je što ne predviđa jasniju kontrolu kvalitete programa. 

Vlaho Bogišić, član Vijeća, naveo je kako prihvaća diskusiju g. Bakete kao svoju, ali će ipak glasati za 

ovaj Ugovor i to čisto simbolički, ako se izvorna drama, u umjetničkom smislu drama, vrati na prvi 

program Hrvatskog radija. Možda se nekom čini da je to rubni/marginalni segment ovako ozbiljne 

rasprave, ali za njega nije. Ivica Lučić, član Vijeća, naveo je kako smatra da prvo treba mijenjati 

Zakon o HRT-u i Pravilnike kojima se uređuje način utvrđivanja programskih obveza HRT-a a koji 

određuju formu Ugovora s Vladom RH ako žele nešto mijenjati. Što se tiče kvalitete programa, 

sumnja da će se Ugovorom moći tražiti provjera kvalitete programa, tu je potrebno uvesti neke druge 

mehanizme. Sam Ugovor je napravljen u danim okolnostima kako je to jedino moguće. Mišljenje na 

Ugovor ionako nikoga ne obvezuje pa ne vidi razloga da ne podrži Ugovor. Lidija Gašparović, članica 

Vijeća, navela je kako se načelno slaže sa svim govornicima danas, ali smatra da su članovi 

Programskog vijeća trebali biti pozvani na javnu tribinu. Istaknula je kako će dati podršku Ugovoru jer 

je svjesna činjenice da je on instrument kojim se samo zadovoljava forma, iako bi voljela vidjeti sve 
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strateške projekte po svim glavnim programskim odrednicama i kako bi mogli vidjeti ne samo što je 

emitirano, već i što se namjerava ostvariti u mandatnom razdoblju. Zalaže se za izmjenu Zakona o 

HRT jer bi jedino time mogli unaprijediti posao svih, uključivo menadžment pa i rad Programskog 

vijeća pa možda i Nadzornog odbora. Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća je naveo kako je na svim 

javnim raspravama sudjelovalo Programsko vijeće jer je on kao predsjednik Vijeća koji predstavlja 

Programsko  vijeće sudjelovao u njima. Na tim je raspravama zagovarao da je teško objašnjivo da se 

nešto potpisuje na 5 godina. Volio bi da to u Ugovoru nije samo kvantitativni omjer postotaka, već 

kvalitativni, a zalagao se i za povratak radio drama na HRA 1. Renato Kunić, pomoćnik Glavnog 

ravnatelja i voditelj radne skupine za izradu prijedloga Ugovora naveo je kako su na javnu raspravu 

zvali samo predsjednika Vijeća jer je do sada bila praksa ali žao mu je što se nisu sjetili ipak pozvati i 

druge članove Vijeća. Istaknuo je kako je radio drama na HRA 1 ipak vraćena uz napomenu da su 

postotci i Ugovoru minimalni što ne znači da određenih sadržaja ne može biti više. Što se tiče pitanja 

oko promotivnog programa i oglašavanja naveo je kako to nije isto jer promotivni program se odnosi 

na promoviranje HRT-ovih programa a promidžbeni program na oglašavanje tj. reklame. Glavni 

ravnatelj HRT-a, Robert Šveb je naveo da je smisao javne rasprave da bude što javnija i da u njoj 

sudjeluje što više zainteresiranih predstavnika javnosti. Ne može reći da je zadovoljan  s javnom 

raspravom jer bi volio da je u javnoj raspravi sudjelovalo više predstavnika javnosti i da je bilo više 

interesa javnosti, ali smatra da je to i pitanje relevantnosti HRT-a u javnom prostoru. Moraju poraditi 

na povratku relevantnosti HRT-a. Istaknuo je kao je Ugovor uveden Zakonom o HRT-u iz 2010. 

godine, a osnovna ideja je da se petogodišnjim ugovorom definira smjer kretanja javnog medijskog 

servisa. Naveo je kako je u tijeku izrada Strategije razvoja i poslovanja HRT-a koju mora napraviti u 

prvoj godini mandata tj. do listopada te vjeruje da će u tom smislu biti sigurno potrebno raditi i aneks 

ovog Ugovora kako bi isti bio usklađen i s tim dokumentom. Strateški projekti navedeni u Ugovoru su 

doista „lista želja“, ali imaju svoje strateške i financijske podloge. Radi se o pripremi projekata za 

financiranje iz fondova EU. Robert Markt, član Vijeća naveo je kako iznimno kvalitetan Ugovor u 

konačnici ne mora značiti iznimno kvalitetnu provedbu programa. Podržava Ugovor jer zadovoljava 

onaj dio posla u koji se najbolje razumije, a to su poslovi promicanja solidarnosti i humanosti u 

društvu i djelovanja u kriznim situacijama. Istaknuo je kako su u proteklih pet godina mogli vidjeti 

vrijednost HRT-a na svim njegovim platformama, a  HRT će sigurno i sljedećih pet godina ostaviti 

trag i pokazati svu svoju širinu. Također, istaknuo je da se u članku 10. Ugovora koji govori o 

vrijednostima koje HRT zastupa i promiče u prvoj rečenici govori „povjerenje je temelj odnosa svake 

javne televizije s publikom“ da bi se onda u tablici ta „odgovornost prema javnosti“ nalazila na 

posljednjem mjestu pa predlaže da se to prije slanja prijedloga Vladi promijeni jer je upravo po tome 

HRT vodeća televizija. Nikola Baketa, član Vijeća, naveo je kako nitko nije rekao da Programsko 

vijeće nije bilo zastupljeno, već da su trebali dobiti obavijest da se održava javna rasprava vezana za 

Ugovor. Ne slaže se s navodima Glavnog ravnatelja HRT-a da u javnoj raspravi sudjeluju predstavnici 

javnosti, već i sama javnost sudjeluje u raspravi. Zanima ga svih 50 prijedloga/sugestija javnosti iz 

javne rasprave koji su prihvaćeni, kao i ostalih 35 koji nisu prihvaćeni. Smatra da se promotivni 

program može koristi i za obavještavanje javnosti o održavanju javnih rasprava pa bi tada možda 

odaziv javnosti bio veći.  Smatra da ne bi trebali prihvatiti ovakav prijedlog Ugovora, jer bi onda 

možda netko čuo da treba mijenjati Zakon o HRT-u, da treba skratiti Ugovor i slično. Stipe Alfier, 

član Vijeća, naveo je kako i njega zanimaju sve kritike i sve ono što je temeljem istih implementirano 

u novi Ugovor. Zahvalio je Glavnom ravnatelju na iskrenom odgovoru oko strateških projekata i 

upravo će zbog toga biti „suzdržan“ iako je ranije mislio glasati „protiv“ ovog prijedloga Ugovora.  
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S obzirom da se više nitko nije javio za riječ, predsjednik Vijeća g. Z. Kedžo, predlaže da Programsko 

vijeće usvoji sljedeći:  

ZAKLJUČAK 

Daje se pozitivno mišljenje na prijedlog Ugovora između HRT-a i Vlade RH za razdoblje od 1. 

siječnja 2023. do 31. prosinca 2027. godine, sukladno članku 26. stavku 1. podstavku 4. Zakona o 

Hrvatskoj radioteleviziji  

Predsjednik Vijeća, g. Zdravko Kedžo,  konstatirao je  da su članovi Vijeća većinom glasova usvojili 

predloženi zaključak (8 glasova „ZA“ Vlaho Bogišić, Ivica Lučić, Zorislav Lukić, Ozana Ramljak, 

Zdravko Kedžo, Lidija Gašparović, Đemal Bratić, Robert Markt,  2 glasa „SUZDRŽAN“ – Dean Šoša 

i Stipe Alfier  i 1 glasa „PROTIV“ – Nikola Baketa).  

Izdvojeno mišljenje člana Programskog vijeća g. Nikole Baketa  uz točku 2. dnevnog reda glasi:  

Smatram kako javna rasprava koje je prethodila donošenju Ugovora između Hrvatske radiotelevizije i 

Vlade Republike Hrvatske za razdoblje od 1. siječnja 2023. do 31. prosinca 2027. godine nije 

provedena na interaktivan način, a korisnici nisu bili adekvatno informirani o samoj javnoj raspravi. 

Novi ugovor, na tragu prethodnog, nastavlja s lošom praksom propisivanja kvantitativnih pokazatelja 

dok se zanemaruje briga o kvaliteti programa. Poštivanje propisanih vrijednosti i načela se ne 

vrednuje te je cjelokupno vrednovanje poštivanja ugovora svedeno na tehničko zadovoljavanje 

postotka pojedinih programskih sadržaja. Ovaj nedostatak je bio vidljiv i u prethodnom ugovornom 

razdoblju kada, unatoč tome što Programsko vijeće nije prihvaćalo pojedine izvještaje o ispunjavanju 

obveza HRT-a iz ugovora s Vladom, nije bilo nikakvih daljnjih koraka. Ovakav ugovor ne predstavlja 

osnovu za iskorak u pogledu kvalitete i strateškog razvoja javnog servisa.  

Nikola Baketa,  

 

Član Programskog vijeća HRT-a 

 

Ad.003. Izvješće o ostvarenju ciljeva i obveza iz Ugovora s Vladom RH za 2021. godinu i 

Dodatak Izvješću 

U raspravi su sudjelovali: Stipe Alfier, Nikola Baketa, Renato Kunić, Dean Šoša, Ivica Lučić, Lidija 

Gašparović, Nataša Drempetić, Ozana Ramljak i Zdravko Kedžo 

Stipe Alfier, član Vijeća, naveo je kako se nada da neće morati na prvom Izvješću temeljem ovog 

Ugovora citirati članak 3. i članak 11. Ugovora.  Glasovat će protiv ovog Izvješća s obzirom da smatra 

da su kršena oba članka, ali se nada da će se to promijeniti te da će se ubuduće ti članci poštivati. 

Nikola Baketa, član Vijeća, naveo je kako je primijetio razliku u udjelima programskih vrsta između 

ovog Izvješća i Izvješća o radu (poslovanju) HRT-a za 2021. godinu a o kojem će raspravljati pod 

idućom točkom dnevnog reda. Naime, brojke u ovom Izvješću se ne podudaraju s brojkama u Izvješću 

o radu, a oba izvješća se odnose na 2021. godinu, pa moli da se pojasni ta neusklađenost. Renato 

Kunić, pomoćnik Glavnog ravnatelja, naveo je kako im obrazloženje mogu dostaviti pisanim putem. 

Nikola Baketa, član Vijeća, naveo je kako ne mogu glasati o nečemu u čemu postoje tako oprečni 

postotci te smatra da ne mogu glasati o ovim dokumentima dok ne dobiju točne podatke. Dean Šoša, 

član Vijeća,  naveo je kako će biti suzdržan oko rasprave oko ovog Izvješća. Lidija Gašparović, 

članica Vijeća, navela je kako će i ona morati biti suzdržana jer smatra da je HRT u jednom dijelu, kod 
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onoga što HRT isporučuje kao svoj proizvod, zakazala.  Ugled HRT-a je u jednom stagnirajućem, 

odnosno padajućem procesu, te smatra da je vrijeme da se to procijeni jer je sigurna da HRT može 

vratiti sjaj i vrijednost koju je imala kao medijska kuća i ostaviti trajne vrijednosti, koje ne blijede. 

Ivica Lučić, član Vijeća, naveo je kako podržava prijedlog g. Bakete. Zdravko Kedžo, predsjednik 

Vijeća, naveo je kako mogu glasovati i o prijedlogu g. Bakete da ove dvije točke dnevnog reda odgode 

dok ne dobiju potrebna obrazloženja o navedenoj neusklađenosti u tim izvješćima. Nataša Drempetić, 

rukovoditeljica RJ Financije i računovodstvo, navela je kako uspoređuju dvije različite kategorije jer 

Izvješće o izvršenju Ugovora s Vladom RH govori o emitiranim programima, a Izvješće o radu o 

proizvedenim minutama. Ono što je proizvedeno ne mora nužno biti i emitirano u toj godini. Ozana 

Ramljak, članica Vijeća, predlaže da odgode glasovanje o ovim izvješćima dok ne dobiju 

obrazloženja.  

Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća, predlaže da Vijeće glasuje o sljedećem  

ZAKLJUČKU 

Odgađa se rasprava o točki 3. i 4. dnevnog reda današnje sjednice Vijeća dok Vijeće ne dobije tražena 

obrazloženja neusklađenosti brojki u Izvješću o ostvarenju ciljeva i obveza iz Ugovora s Vladom za 

2021. godinu i Izvješću o radu (poslovanju) HRT-a za 2021. godinu.  

Predloženi zaključak usvojen je jednoglasno glasovima svih prisutnih članova Vijeća (10 glasova 

„ZA“ - Stipe Alfier, Nikola Baketa, Đemal Bratić, Lidija Gašparović, Zdravko Kedžo, Ivica Lučić, 

Zorislav Lukić, Robert Markt, Ozana Ramljak i Dean Šoša) 

Konstatira se da je u trenutku glasovanja g. Bogišić bio odsutan sa sjednice.  

Ad.005. Razno 

U raspravi su sudjelovali: Ivica Lučić, Lidija Gašparović, Ivana Božanić, Renato Kunić, Zorislav 

Lukić, Ozana Ramljak i Vlaho Bogišić 

U raspravi po ovoj točki dnevnog reda članovi Vijeća su iznijeli svoje primjedbe, pohvale i prijedloge 

na program HRT-a, pa je tako g. Ivica Lučić, član Vijeća pohvalio informativni program, posebno u 

pristupu vezano za rat u Ukrajni. Također se osvrnuo i na tri hrvatske smrti – 1. Ružica Trauber, 

uređivala je emisije vezane za poljoprivredu, a čiju smrt  HRT nije ni jednom riječju popratio; 2. 

13.3.2022. umro je Igor Mandić i  HRT je tome dao veliku važnost; 3. Nikola Štedul, HRT je samo u 

Dnevniku spomenuo njegovu smrt. Smatra da su te tri smrti vrlo ilustrativne, budući da šalju poruku 

javnosti do kojih vrijednosti HRT drži. Lidija Gašparović, članica Vijeća, navela je kako želi istaknuti 

jedan oblik ponašanja, motiviranja i isticanja uspješnih pojedinaca koji svoj posao u HRT obavljaju 

bolje od ostalih kolega na istoj poziciji, stoga predlaže mali promotivni serijal tko su ti ljudi na HRT-

u, a koji bi se povremeno prikazivao na HRT-u. Ivana Božanić, Glavna urednica web i multimedija, 

navela je kako je informacija o smrti gospođe Trauber došla do redakcije kasno jučer oko 23 sata, a 

kako zbog nedostatka ljudi nemaju noćnu smjernu, ta je informacija na webu HRT-a objavljena 

sljedećeg radnog dana u 7,17 h čim je redakcija počela s radom. Svjesna je da svi od weba očekuje da 

u takvim situacijama prvi reagira i to je nešto na čemu će poraditi. Renato Kunić, pomoćnik Glavnog 

ravnatelja HRT-a, naveo je da vezano za smrt Nikole  Štedula, su imali određene probleme oko kupnje 

licence za dokumentarni film o njemu. Ivica Lučić, član Vijeća, naveo je kako opet mora postaviti 

pitanje pojma „regije“ s obzirom da je u emisiji „Dobro jutro Hrvatska“ voditeljica postavila pitanje 

gošći Kolindi Grabar Kitarović, vezano za liderstvo žena u Hrvatskoj, u regiji i u svijetu. Zanima ga 

koja je to definicija regija na HRT-u. Zorislav Lukić, član Vijeća, postavio je pitanje vezano za položaj 
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glazbe na HRT-u s obzirom da je primijetio kako su dvorane na nastupima ansambala HRT-a 

poprilično prazne. Zanima ga je li moguće na neki način više promovirati te nastupe da budu 

posjećeniji. Također je skrenuo pozornost kako je predsjedniku Vijeća  proslijedio protest tri  glazbene 

institucije, u kojem je komentiran program majstorskog ciklusa HRT-a za 2022., odnosno 2023. 

godinu, te moli da o tome raspravljaju na sljedećoj sjednici Vijeća. Ozana Ramljak, članica Vijeća, 

navela je kako mora ispraviti kolege vezano za smrt gđe. Trauber budući da je o tome objavljena vijest 

u Trećem dnevniku, nešto iza 23 sata. Lidija Gašparović, članica Vijeća, navela je kako želi čestitati 

Maji Sever na velikom postignuću budući da je izabrana za predsjednicu Europske federacije novinara 

koja je najveća novinarska organizacija u Europi. Vlaho Bogišić, član Vijeća, naveo je kako se slaže s 

kolegom Lučić u njegovoj izjavi o filtriranju ljudi na HRT-u.  

S  obzirom na to da se više nitko nije javio za riječ, predsjednik Vijeća zahvalio je svima na 

sudjelovanju u raspravi te zaključio 10. sjednicu Programskog vijeća 27. lipnja 2022. godine u 11:47 

sati.  

 

 

Zapisnik sastavila: 

Tajnica Programskog vijeća HRT-a 

 

Mirjana Bujdo Vađina, dipl. iur. 

 Programsko vijeće HRT-a  

              predsjednik 

 

       dr. sc. Zdravko Kedžo   

 

 



PROGRAMSKO VIJEĆE HRT-a      

Broj: 11/22 

Zagreb, 21. rujna 2022. godine 

Z A P I S N I K 

11. redovne sjednice Programskog vijeća HRT-a 

održane 21. rujna 2022. godine u HRT domu, Prisavlje 3, soba 107A, I. kat, objekt B30 

 

 

Početak u 10:10 sati 

PRISUTNI ČLANOVI VIJEĆA (8/11): Zdravko Kedžo, Đemal Bratić, Lidija Gašparović, Dean 

Šoša, Ivica Lučić, Vlaho Bogišić, Stipe Alfier i Ozana Ramljak. 

ODSUTNI: Robert Markt (ispričao se), Nikola Baketa (ispričao se) i Zorislav Lukić. 

OSTALI PRISUTNI: Robert Šveb, Glavni ravnatelj HRT-a, Marija Nemčić, ravnateljica PJ Program, 

Rahela Štefanović, Glavna urednica programa HTV 1, HTV 2, HTV 3, HTV 4 i Međunarodnog 

programskog kanala,  Eliana Čandrlić Glibota, Glavna urednica HRA, Katarina Periša Čakarun, 

urednica odjela IMS HTV-a, Tina Markuš, Glavna tajnica HRT-a i Mirjana Bujdo Vađina, tajnica 

Programskog vijeća.  

 

Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća, uvodno je pozdravio sve prisutne i otvorio 11. sjednicu Vijeća 

te konstatirao da Vijeće ima kvorum za donošenje pravovaljanih odluka jer je nazočno 8 od 11 članova 

Vijeća.  

Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća, predlaže da Vijeće prihvati sljedeći:    

D N E V N I   R E D  
1. Ovjera zapisnika: 

- 10. sjednice Vijeća od 27. lipnja 2022. godine  
 

2. Izvješće o ostvarenju ciljeva i obveza iz Ugovora s Vladom RH za 2021. godinu i Dodatak 

Izvješću 

Izvjestitelj: Marija Nemčić, ravnateljica PJ Program 

 

3. Davanje mišljenja na Izvješće o radu (poslovanju) HRT-a za 2021. godinu, kojeg Glavni 

ravnatelj HRT-a podnosi Hrvatskom saboru uz prethodno pribavljeno mišljenje 

Nadzornog odbora HRT-a i Programskog vijeća HRT-a sukladno odredbi članka 19.a. 

stavak 6. Zakona o Hrvatskoj radioteleviziji  

            Izvjestitelj: Robert Šveb, Glavni ravnatelj HRT-a 

 
4. Izvješće Povjerenika za korisnike usluga HRT-a za razdoblje od 1. siječnja 2022. do 30. 

lipnja 2022. godine 
Izvjestitelj: Tomislav Radić, Povjerenik za korisnike usluga HRT-a 
 

5. Razno  

 

S obzirom da su neki članovi Vijeća postavili pitanje izostanka s dnevnog reda sjednice uobičajene 

točke koja se odnosi na praćenje ispunjavanja obveza iz Ugovora s Vladom RH, predsjednik Vijeća 

predložio je da se i ta točka doda u dnevni red te predlaže da članovi Vijeća usvoje dopunu dnevnog 

reda s točkom „Praćenje ispunjavanja obveza iz Ugovora s Vladom Republike Hrvatske“ kao točka 5. 

dnevnog reda sjednice.  



Nakon glasovanja, predsjednik Vijeća, g. Kedžo konstatirao je da je dopuna dnevnog reda s 

točkom „Praćenje ispunjavanja obveza iz Ugovora s Vladom RH“ kao točka 5. dnevnog reda 

sjednice prihvaćena sa 7 glasova „ZA“ – Stipe Alfier, Vlaho Bogišić, Đemal Bratić, Lidija 

Gašparović, Zdravko Kedžo, Ozana Ramljak i Dean Šoša i 1 glas „SUZDRŽAN“ – Ivica Lučić.  

Slijedom navedenoga, predsjednik Vijeća stavlja na glasovanje sljedeći:  

D N E V N I   R E D  
1. Ovjera zapisnika: 

- 10. sjednice Vijeća od 27. lipnja 2022. godine  
 

2. Izvješće o ostvarenju ciljeva i obveza iz Ugovora s Vladom RH za 2021. godinu i Dodatak 

Izvješću 

Izvjestitelj: Marija Nemčić, ravnateljica PJ Program 

 

3. Davanje mišljenja na Izvješće o radu (poslovanju) HRT-a za 2021. godinu, kojeg Glavni 

ravnatelj HRT-a podnosi Hrvatskom saboru uz prethodno pribavljeno mišljenje 

Nadzornog odbora HRT-a i Programskog vijeća HRT-a sukladno odredbi članka 19.a. 

stavak 6. Zakona o Hrvatskoj radioteleviziji  

            Izvjestitelj: Robert Šveb, Glavni ravnatelj HRT-a 

 
4. Izvješće Povjerenika za korisnike usluga HRT-a za razdoblje od 1. siječnja 2022. do 30. 

lipnja 2022. godine 
Izvjestitelj: Tomislav Radić, Povjerenik za korisnike usluga HRT-a 
 

5. Praćenje ispunjavanja obveza iz Ugovora s Vladom Republike Hrvatske 
 

6. Razno  

 

Predsjednik vijeća, g. Kedžo konstatirao je da je predloženi dopunjeni dnevni red prihvaćen 

jednoglasno, glasovima svih prisutnih članova Vijeća (8 glasova „ZA“ – Stipe Alfier, Vlaho Bogišić, 

Đemal Bratić, Lidija Gašparović, Zdravko Kedžo, Ivica Lučić, Ozana Ramljak i Dean Šoša) 

 

Ad.001. Ovjera zapisnika: 
- 10. sjednice Vijeća od 27. lipnja 2022. godine  

 

 

Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća, konstatirao je kako im je zapisnik 10. sjednice Vijeća održane 

27. lipnja 2022. godine dostavljeni putem e-maila te predlaže, ako članovi Vijeća nemaju primjedbi 

predlaže da usvoje navedeni zapisnik.  

Konstatira se da je Vijeće jednoglasno, glasovima svih prisutnih članova Vijeća (8  glasova „ZA“ – 

Stipe Alfier, Vlaho Bogišić, Đemal Bratić, Lidija Gašparović, Zdravko Kedžo, Ivica Lučić, Ozana 

Ramljak i Dean Šoša) ovjerilo zapisnik 10. sjednice Vijeća od 27. lipnja 2022. godine.  

 

 

 



Ad.002. Izvješće o ostvarenju ciljeva i obveza iz Ugovora s Vladom RH za 2021. godinu i 

Dodatak Izvješću 

 

Predsjednik Vijeća, Zdravko Kedžo  uvodno je konstatirao da se radi o točki dnevnog reda koju su 

imali i na prošloj sjednici Vijeća ali koja je odgođena zbog nekih neusklađenosti podataka koje su sada 

ispravljene.  

S obzirom da se nitko nije javio za riječ, predsjednik Vijeća, predlaže da Programsko vijeće usvoji 

sljedeći:  

Z A K LJ U Č A K 

Prihvaća se Izvješće o ostvarenju ciljeva i obveza iz Ugovora s Vladom RH za 2021. godinu i Dodatak 

Izvješću o ostvarenju ciljeva i obveza iz Ugovora s Vladom RH za 2021. godinu.  

Predsjednik Vijeća, g. Zdravko Kedžo,  konstatirao je  da predloženi zaključak nije usvojen jer 

nije dobio potrebnu većinu glasova (5 glasova „ZA“ – Đemal Bratić, Lidija Gašparović, Ivica Lučić, 

Zdravko Kedžo i Ozana Ramljak i 3 glasa „SUZDRŽAN“- Stipe Alfier, Vlaho Bogišić i Dean Šoša).  

Slijedom navedenoga, predsjednik Vijeća, g. Kedžo,konstatirao je da je Vijeće predmetno Izvješće 

primilo na znanje.  

 

Ad.003. Davanje mišljenja na Izvješće o radu (poslovanju) HRT-a za 2021. godinu, kojeg Glavni 

ravnatelj HRT-a podnosi Hrvatskom saboru uz prethodno pribavljeno mišljenje Nadzornog 

odbora HRT-a i Programskog vijeća HRT-a sukladno odredbi članka 19.a. stavak 6. Zakona o 

Hrvatskoj radioteleviziji  

 

U raspravi su sudjelovali: Robert Šveb, Stipe Alfier, Dean Šoša, Ivica Lučić, Lidija Gašparović, 

Zdravko Kedžo i Vlaho Bogišić 

Uvodno je Glavni ravnatelj HRT-a ukratko prezentirao Izvješće o radu (poslovanju) HRT-a za 2021. 

godinu, navodeći kako je HRT i  u 2021. uspio održati stabilnost prihoda od pristojbe kao temeljnog 

izvora financiranja javne djelatnosti HRT-a, a koja se zadržala na visini od 80 kn već desetu godinu za 

redom. Rezultat poslovanja prije oporezivanja za 2021. godinu je pozitivan i iznosi 27,5 milijuna kuna 

dobiti.  

Po djelatnostima HRT je ostvario: 

• 62,5 milijuna kuna gubitka od javne djelatnosti, 

• 90 milijuna kuna dobitka od komercijalne djelatnosti. 

Svoje poslovne aktivnosti HRT je uglavnom financirao iz vlastitih sredstava, dok se za potrebe 

financiranja novih investicijskih projekata HRT u studenome dodatno zadužio za 80 milijuna kuna, te 

je u konačnici na dan 31.12.2021. iskazano zaduženje prema bankama 250 milijuna kuna, isto kao i na 

dan 31.12.2020. godine. Ukupni troškovi financiranja u 2021. godini iznosili su 1,4 milijuna kuna. 

Također, najvažnije projektne cjeline plana investicija u 2021. godini odnose se na dovršetak projekta 

Studio 8, uređenje i opremanje Studija 12, tehnološke nadogradnje sustava u IMS-u,  produkcijskog 



sustava te web portala, te implementacija promjena u SAP sustavu zbog uvođenja računovodstva 

neprofitne organizacije s profitnim poslovnim segmentom. 

Likvidnost HRT-a tijekom 2021. godine nije bila narušena, a svoje obveze, HRT je redovito 

podmirivao u skladu sa ugovorenim uvjetima. U programskom dijelu ovoga Izvješća istaknuo je 

dovršetak igrano-dokumentarne serije Doba uskoka, praćenje lokalnih izbora, nogometni EURO koji 

je bio odgođen za godinu kasnije, Olimpijadu i Paraolimpijadu u Tokiju, projekt Sunčana strana 

Prisavlja, kao i mnoštvo drugih emisija o kojima je izvještaj o izvršenju ugovora s Vladom bio na 

prošloj sjednici. 

Lidija Gašparović, članica Vijeća, zamolila je Glavnog ravnatelja HRT-a da im da svoje mišljenje o 

radu HRT-a u proteklom razdoblju, s obzirom da je preuzeo poslovanje u 2021. godini. Glavni 

ravnatelj, Robert Šveb, naveo je kako je protekli period pandemije ukazao na gorući problem pada 

povjerenja u javne institucije širom Europe pa tako i javne medijske servise zbog čega su bili pod 

velikim pritiskom.  Međutim, smatra da je na HRT-u i dalje HRT jezgra profesionalizma ali da trebaju 

poraditi na relevantnosti, što će zahtijevati rekonstrukciju ne samo organizacije i poslovanja, nego i 

zakonskih okvira. Istaknuo je kako je HRT usprkos zadržavanja razine prihoda uspio poslovnu godinu 

završiti s pozitivnim rezultatima, a tome je pomogla i sama pandemija zbog smanjenog obujma 

proizvodnje programa. Istaknuo je kako se ove godine nalaze u nešto drugačijoj situaciji jer su 

dolaskom novog tima i prestankom ograničenja zbog pandemije povećali proizvodnju. Stoga rezultat u 

financijskom smislu neće biti tako pozitivan kao proteklih godina, a osobito uzimajući u obzir 

poskupljenja svih režijskih troškova. Lidija Gašparović, članica Vijeća, navela je da je na Glavnom 

ravnatelju HRT-a velika odgovornost jer se očekuje iskorak u smislu borbe za postojeće vrijednosti i 

dodavanje onoga što suvremeni život donosi. Vlaho Bogišić, član Vijeća, naveo je kako ima nekoliko 

primjedbi na ono što je rekao Glavni ravnatelj. Svima im je jasno da financiranje javne potrebe HRT 

nije realno moguće u postojećem društvenom ambijentu s onim dijelom pristojbe koji pripada HRT-u. 

Zbog toga ulaze u politički manipulativni prostor i HRT nije u stanju objasniti javnosti zašto je tome 

tako. Nije posao HRT da bude smokvin list regulatora društva i razvija medijski pluralizam. Situacija s 

medijskim pluralizmom je katastrofalna. Ovaj sustav treba vratiti društvu i zajednici i treba otvoriti 

stvarnu raspravu o zakonodavnom okviru javnog medijskog servisa. Ujedno je istaknuo kako je 

najavljeno da će ovaj sustav dati odgovor na katastrofu umiranja velikog broja ljudi zbog pandemije 

što nije napravljeno. Potrebno je objasniti zašto se plaća pristojba i koliko ide HRT-u. Stipe Alfier, 

član Vijeća, naveo je kako mu je žao što Glavni ravnatelj mora braniti Izvješće bivše Uprave pred 

Hrvatskim saborom, a upravo zbog toga što se radi o izvješću bivše Uprave ostati će suzdržan 

prilikom glasanja o ovom Izvješću.  Dean Šoša, član Vijeća, naveo je kako će i on biti suzdržan oko 

ovog Izvješća. Žao mu je što pozitivne godine nisu iskorištene za podizanje plaća radnicima HRT-a 

barem do razine NKV konobara i šefova sala. Smatra da je to sada nemoguće jer je HRT izgubio svoju 

relevantnost zbog čega neće moći podići iznos pristojbe i provesti pravo restrukturiranje. Zdravko 

Kedžo, predsjednik Vijeća, naveo je kako je osobno često govorio da zadatak Vijeća nije govoriti o 

novcima, ali ova točka im to donekle dopušta jer  bez novaca nema programa. Naveo je kako se on ne 

slaže da je HRT izgubio vjerodostojnost i relevantnost. Prošla godina je bila prepuna kriza i HRT je u 

toj godini uspio, u izrazito nepovoljnim okolnostima i suočen s oprečnim mišljenjima struke vezano za 

pandemiju, zadržati zdrav razum i objektivnost te se uspješno pozicionirati tom kontekstu. Kriza je 

pokazala da HRT funkcionirao dobro i u doba krize u trenutku kada je u kući bilo 1/3 radnika. 

Razgovori o pristojbi su porazni, besmisleni i jadni jer o tome se ne razgovara, osim na najnižim 

razinama politikantstva. Razgovori o tome kakav javni servis hoće, s koliko kanala, na kojim 

programima, s koliko djelatnika  je preduvjet da bi znali koliki će iznos pristojbe biti. Smatra da je 

HRT ispunio svoju ulogu javnog medijskog servisa. Lidija Gašparović, članica Vijeća, navela je kako 



je pandemija obilježila posljednje dvije godine te se odrazila na cjelokupni društveni kontekst. Smatra 

da ugled medijske kuće čuva briga o proizvodnji programa. Ivica Lučić, član Vijeća, naveo je kako 

ocjena rada uvijek treba ići od zakonitosti. Danas je okruženje takvo da se negira značaj javnih 

institucija, uključujući i HRT-a. Promicanje demokracije i funkcioniranje javnih institucija je ono što 

HRT promiče i u najtežim vremenima i to radi na kvalitetan način. 

S obzirom da se više nitko nije javio za riječ, predsjednik Vijeća, g. Kedžo, predložio je da Vijeće 

usvoji sljedeći: 

ZAKLJUČAK 

Daje se pozitivno mišljenje  na Izvješće o radu (poslovanju) HRT-a za 2021. godinu, kojeg Glavni 

ravnatelj HRT-a podnosi Hrvatskom saboru.  

Predsjednik Vijeća, g. Zdravko Kedžo,  konstatirao je  da predloženi zaključak nije usvojen jer 

nije dobio potrebnu većinu članovi Vijeća (5 glasova „ZA“ Ivica Lučić, Ozana Ramljak, Zdravko 

Kedžo, Lidija Gašparović i  Đemal Bratić i 3 2 glasa „SUZDRŽAN“ – Vlaho Bogišić, Dean Šoša  i 

Stipe Alfier ).  

Predsjednik Vijeća, g. Zdravko Kedžo, konstatirao je da je navedeno Izvješće primljeno na znanje.  

 
Ad. 004. Izvješće Povjerenika za korisnike usluga HRT-a za razdoblje od 1. siječnja 2022. do 30. 
lipnja 2022. godine  

 

U raspravi su sudjelovali: Tomislav Radić, Lidija Gašparović i Zdravko Kedžo.  

Konstatira se da je sjednicu u 10,54 sati napustila zamjenica predsjednika Vijeća, gđa.Ozana Ramljak, 

te je na sjednici prisutno 7/11 članova Vijeća.  

Tomislav Radić, Povjerenik za korisnike usluge HRT-a, ukratko je prezentirao Izvješće Povjerenika za 

korisnike usluga HRT-a za prvih šest mjeseci 2022. Naveo je kako je najviše primjedbi bilo na 

uređivačku koncepciju, a iz nekih primjedbi proizlazi da neki korisnici žele prilagoditi program 

isključivo vlastitim afinitetima. 29 prigovora bilo je na jezik i govor te su svi prigovori koji se odnos 

na jezik proslijeđeni rukovoditelju Službe za jezik i govor, te urednici IMS-a budući da se većina 

primjedbi odnosi na jezik i govor novinara IMS-a. Naveo je kako je bilo i  nekoliko primjedbi na 

neistinite i nepotpune informacije. Također gledatelji su burno reagirali na neke sadržaje kao npr.  na 

reklamu Lutrije sa „srednjim prstom“. Bilo je prigovora na neprofesionalnost, koje se uvjetno može 

uzeti u obzir, kao i prigovora na neumjerenost. Što se tiče pohvala, pohvaljeno je više emisija kao npr. 

Moj savršen vrt, Znanstveni krugovi, Čuda UNESCO-ve baštine, ali su pohvaljeni i novinari (Čeljuska, 

Milić), neki prilozi u Dobro jutro, Hrvatska. U prvih  6 mjeseci ove godine primio je 193 prigovora i 

10 pohvala. 

Lidija Gašparović, članica Vijeća, pohvalila je Povjerenika za njegov trud i rad, te predložila da se u 

svrhu izobrazbe gledatelja o radu televizije vrati emisija kao npr. Televizija o televiziji, a kako bi se 

spomenutih 193 prigovora smanjilo u korist pohvala. 

Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća, predlaže prihvaćanje Izvješća Povjerenika za korisnike usluga 

HRT-a za razdoblje od 1. siječnja 2022. do 30. lipnja 2022. godine.  

Z A K LJ U Č A K 



Prihvaća se Izvješće Povjerenika za korisnike usluga HRT-a za razdoblje od 1. siječnja 2022. do 30. 
lipnja 2022. godine. 
 

Predsjednik Vijeća, g. Zdravko Kedžo,  konstatirao je  da predloženi zaključak usvojen većinom 

glasova prisutnih članova Vijeća (6 glasova „ZA“ Vlaho Bogišić, Đemal Bratić, Lidija Gašparović, 

Ivica Lučić, Zdravko Kedžo, Ozana Ramljak i Dean Šoša).  

Konstatira se da u trenutku glasovanja, član Vijeća, Stipe Alfier nije bio prisutan na sjednici.  

 

Ad.005. Praćenje ispunajvanja i obveza iz Ugovora s Vladom RH 

U raspravi su sudjelovali: Ivica Lučić, Vlaho Bogišić, Dean Šoša, Stipe Alfier, Lidija Gašparović, 

Marija Nemčić, Rahela Štefanović i Zdravko Kedžo.  

U raspravi po ovoj točki dnevnog reda članovi Vijeća su iznijeli svoje primjedbe, pohvale i prijedloge 

vezano za emitirani program od zadnje sjednice Vijeća. 

Ivica Lučić, član Vijeća, naveo je kako iz Izvješća Povjerenika proizlaze da se neki gledatelji žale na 

neprimjeren sadržaj oglasa/reklama, a to je nešto na što je on već nekoliko puta ukazivao. Naveo je da 

je zakonom zabranjen telemarketing ali je on na HRT-u i dalje prisutan ali prikriveno. Također je 

naveo kako je već nekoliko puta tražio odgovor što je to regija, ali nikad nije dobio odgovor iako se i 

dalje u programu često koristi taj pojam. Vlaho Bogišić, član Vijeća, slaže se sa kolegom Lučićem, što 

se tiče upotrebe termina regija. Vezano za primjedbe gledatelja na jezik i govor, smatra da je pretjeran 

pritisak na ljude u studiju. Postoji dojam da bi definicija regije bila prostor bivše Jugoslavije bez 

Slovenije, a s Albanijom. Radi se o pojmu koji koriste uglavnom političari, ali smatra da treba biti 

oprezan s uporabom tog pojma.  Također, naveo je kako je primijetio različiti programski pristup 

prema različitim blagdanima i praznicima. Dan antifašističke borbe koji je blizu Danu državnosti u 

programu je vidljiv na drastično različiti način. Informativni program će reći on je vidljiv na način na 

koji društvo reagira na njega i to je točno, ali HRT nije samo informativna kuća. Smatra da HRT mora 

na programski uravnotežen način pratiti te praznike. Dean Šoša, član Vijeća, naveo je kako su ovu 

točku dnevnog reda stavljali upravo kako bi mogli razgovarati o programu,  a program nije isključivo 

vezano uz Ugovor s Vladom.  Daje podršku kolegi Lučiću vezano pojam regije jer HRT kao javni 

medijski servis treba definirati, tj. inicirati postizanje nekog konsenzusa oko definiranja pojmova koji 

su sporni, kao što je to npr. regija. HRT-ova uređivačka politika u tom smislu treba biti jasna. Stipe 

Alfier, član Vijeća, naveo je kako on ne vidi problem pojma regije jer se s tim pojmom susreću već 30 

godina. Osobno ne koristi taj pojam jer on uglavnom koristi pojam zemlje bivše Jugoslavije ili Zemlje 

zapadnog Balkana. Naveo je kako Treći program Hrvatske televizije slavi 10 godina i to je 

relevantnost i vjerodostojnost HRT-a. Ta relevantnost i vjerodostojnost se izgubila isključivo na 

jednom programu i to je konstanta. Podsjetio je da je treći sudac na trećem sudu RH jednom od kolega 

ponovno presudio u korist kolege. Kolega je tužen za narušavanju ugleda HRT-a zbog priče o cenzuri, 

a ove presude su dokaz da je kolega bio u pravu tj. da zadnjih šest godina na HRT-u postoji cenzura na 

tom famoznom programu. Lidija Gašparović, članica Vijeća, navela je kako je program HRT-a vrlo 

složen i opsežan i teško ga je svesti u nekoliko minuta. Moli Mariju Nemčić da im da svoj općeniti 

osvrt na program HRT-a. Ivica Lučić, član Vijeća, naveo je kako on nema problema s pojmom regija 

već bi samo volio da znati na što se točno odnosi taj pojam. Jesu li to zemlje bivše Jugoslavije ili 

zemlje bivše Jugoslavije bez Slovenije + Albanija i zašto je to tako, jesu li to Zemlje Zapadnog 

Balkana!? Hrvatska je članica EU i NATO saveza, a najčešće se uopće tako ne ponaša. Također, 



skrenuo je pozornost na HRT-ova dopisništva, čija su pojavljivanja na HRT-u ispod svake razine jer se 

uglavnom ponavlja ono što je već rečeno nekoliko puta tijekom istog tog dana. Zdravko Kedžo, 

predsjednik Vijeća, uputio je čestitku svim ljudima na HRT-u povodom obljetnice HTV3. To je 

vrijednost ove kuće na razini medijske pismenosti, kulture i pluralizma. Način na koji je obilježena 10. 

obljetnica mu se jako sviđa. Smatra da je važno da se u kriznim i izvanrednim situacijama (npr. 

nesreća vlaka, potres, rat) ljudi mogu osloniti na informacije koje dobivaju od HRT-a, da je to glavna 

zadaća javnog medijskog servisa. Pohvaljuje izvanredne vijesti i javljanje u 00,30 sati kada se 

dogodila stravična nesreća vlaka i što je HRT prvi bio na mjestu nesreće kao i način na koji je sve 

odrađeno. Marija Nemčić, ravnateljica PJ Program, navela je kako je cilj HRT-a da gledatelji i 

slušatelji imaju povjerenja i osjećaj da se mogu osloniti na HRT. Jedino je HRT imao sliku i prijenos u 

živo kada se dogodila nesreća sudara vlakova. Prilikom događaja smrti britanske kraljice, već u 

Dnevniku HRT je imao  prilog i odličan dokumentarac odmah nakon Dnevnika, a sutradan je 

premijerno prikazan film o Kraljici. Navela je kako nije jednostavno vratiti se u proizvodnju i 

pokrenuti ljude nakon godinu i pol jedne prilično teške i sumorne situacije. Nije lako raditi s ljudima  

koji smatraju da nisu dovoljno dobro plaćeni za svoj posao, nije lako gledati kolegu pored sebe koji 

cijeli dan ništa ne radi, a ti se ubijaš od posla, ima puno problema. HRT je veliki sustav koji se sporo 

pokreće, ali vidljivi su napredci. Osobno je ponosna na ovo ljeto i na cjelokupni program i 

dokumentarni i informativni i sve vrste programa jer su si dali truda.  Navela je kako nije uvijek lako 

niti onako kako bi htjeli da bude ali  smatra da će njihov rad ipak dati neke rezultate. Slaže se sa 

primjedbom da trebaju postojati programi koji obilježavaju i blagdane i praznike, i da to treba 

uravnotežiti. Treba definirati pojmove i treba biti točno jasan i slaže se sa primjedbom. Lidija 

Gašparović, članica Vijeća, zanima je planira li HRT medijski poraditi na tome da skrene pozornost 

gledateljima koji uobičajeno gledaju prvi program ili serije i maksimalno se fokusiraju na informativni 

program, da ih usmjere na one vrijednosne sustave programa koji su po strani. Ljudi imaju naviku 

gledati HTV 1 i eventualno HTV 2, a HTV 3 i HTV 4 kao da ne postoje. Smatra da moraju naučiti 

ljude na ukupnu vrijednost programskog sadržaja i skretati im pozornost na te sadržaje. Marija 

Nemčić, ravnateljica PJ Program, navela je kako se slaže da HRT ne promovira dovoljno svoj rad. 

Rahela Štefanović, Glavna urednica programa HTV 1, HTV 2, HTV 3, HTV 4 i Međunarodnog 

programskog kanala, navela je kako se radi na tome da se u najgledanijim terminima prvog programa 

reklamira ono što ranijih godina uopće nije smjelo doći na taj kanal, pogotovo stvari s trećeg 

programa, odlične filmove, programe, 10 godina Trećeg, dječji program. Nada se da će i dalje 

uspješno raditi na tome. Marija Nemčić, ravnateljica PJ Program, primjećuje kao i predsjednik Vijeća 

Kedžo, da se jako često Hrvatski radio preskoči, iako je on bio i prije televizije. Pohvaljuje rad kolega 

s radija, posebno Radio Sljeme i njihovo praćenje događaja otvaranja Pelješkog mosta. Vlaho Bogišić, 

član Vijeća, postavlja pitanje zašto se, do sada, na programima HTV1 i HTV2 nije usmjeravalo na 

programe HTV 3 i HTV 4 i obrnuto. Rahela Štefanović, Glavna urednica programa HTV 1, HTV 2, 

HTV 3, HTV 4 i Međunarodnog programskog kanala, navela je kako je tada očita bila takva urednička 

koncepcija. Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća, naveo je kako se između radija i televizije može 

napraviti jako dobra suradnja, posebno što se radi o istoj medijskoj kući. Ponovno je spomenuo 

problem Hrvatskog radija u Kninu, za koji navodi da 364 dana u godini ničemu i nikome ne služi, 

osim jedan dan godišnje - 5. kolovoza. 

Ad. 006. Razno 

Zdravko Kedžo,  predsjednik Vijeća, naveo je kako im je stigao dopis saborske zastupnice koja je 

navela da Glavni ravnatelj HRT-a, gđa. M. Nemčić i Zdravko Kedžo krše zakon jer HRT ne prati temu 

na koju je ona skrenula pozornost. Naveo je kako on na osobnoj razini ne može pratiti koje teme HRT 

prati i ne misli arbitrirati oko toga je li ta tema dovoljno relevantna. Vlaho Bogišić, član Vijeća, 



postavio je  pitanje ima li gospođa Karolina Vidović Krišto i dalje ugovor o radu s HRT-om tj. je li on 

u stanju „mirovanja“. Naime, ako je ona i dalje radnica HRT-a, smatra da je vrlo upitan način na koji 

se obraća ovoj kući. Lidija Gašparović, članica Vijeća, zanima je kako programsko vodstvo kuće 

planira programski poduprijeti veliku skupinu građana RH treće životne dobi/umirovljenike. Ivica 

Lučić, član Vijeća, naveo je kako je dopis saborske zastupnice upućen svim članovima Vijeća. 

Zastupnica je zastupničko pitanje uputila 31. kolovoza 2022. predsjedniku Vlade, a već 2. rujna pismo 

Programskom vijeću HRT-a, u kojem pita tko nam daje pravo da ciljano manipuliramo hrvatskom 

javnošću, štitimo korupciju i bezakonje, tko nam daje pravo vršiti cenzuru u programu HRT-a i jesmo 

li svjesni da je zaštita korupcije putem IMS-a sudjelovanje u istoj. Smatra da je pitanje bezobrazno, 

drsko i krajnje neprimjereno i da je to sve što o njemu treba reći. Postoji procedura odgovora na 

zastupničko pitanje i nije Vijeće to koje treba odgovarati na to pitanje. Zdravko Kedžo, predsjednik 

Vijeća, ističe važnost praćenja života osoba s invaliditetom i ulogu HRT-a u tome i komplimentira što 

je HRT sudjelovao u tome u većem opsegu u prošloj godini nego ikada prije. Lidija Gašparović, 

članica Vijeća, navela je kako ona smatra da je HRT tu da im da jedan optimističan obzor društvu. To 

je važna komponenta rada HRT-a. Čestita Hrvatskom radiju, koji također svojim radom tome 

pridonosi. 

S  obzirom na to da se više nitko nije javio za riječ, predsjednik Vijeća zahvalio je svima na 

sudjelovanju u raspravi te zaključio 10. sjednicu Programskog vijeća 27. lipnja 2022. godine u 12:00 

sati.  

 

 

Zapisnik sastavila: 

Tajnica Programskog vijeća HRT-a 

 

Mirjana Bujdo Vađina, dipl. iur. 

 Programsko vijeće HRT-a  

              predsjednik 

 

       dr. sc. Zdravko Kedžo   
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PROGRAMSKO VIJEĆE HRT-a      

Broj: 12/22 

Zagreb, 28. studenog 2022. godine 

 

 

Z A P I S N I K 

12. redovne sjednice Programskog vijeća HRT-a 

održane 28. studenog 2022. godine u HRT domu, Prisavlje 3, soba 107A, I. kat, objekt B30 

 

 

Početak u 10:08 sati 

PRISUTNI ČLANOVI VIJEĆA (9/11): Zdravko Kedžo, Đemal Bratić (naknadno pristupio), Lidija 

Gašparović (naknadno pristupila), Dean Šoša (u dijelu sjednice), Ivica Lučić, Vlaho Bogišić, Stipe 

Alfier i Nikola Bakta Zorislav Lukić. 

ODSUTNI: Robert Markt (ispričao se) i Ozana Ramljak (ispričala se).  

OSTALI PRISUTNI: Robert Šveb, Glavni ravnatelj HRT-a, Marija Nemčić, ravnateljica PJ Program, 

Rahela Štefanović, Glavna urednica programa HTV 1, HTV 2, HTV 3, HTV 4 i Međunarodnog 

programskog kanala,  Eliana Čandrlić Glibota, Glavna urednica HRA, Tina Markuš, Glavna tajnica 

HRT-a, Damir Šimunović, savjetnik mentor i Mirjana Bujdo Vađina, tajnica Programskog vijeća.  

 

Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća, uvodno je pozdravio sve prisutne i otvorio 12. sjednicu Vijeća 

te konstatirao da Vijeće ima kvorum za donošenje pravovaljanih odluka jer je trenutno nazočno 7 od 

11 članova Vijeća.  

Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća, predlaže da Vijeće prihvati sljedeći:    

D N E V N I   R E D  
 

1. Ovjera zapisnika: 
- 11. sjednice Vijeća od 21. rujna 2022. godine  

            Izvjestitelj: Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća 
 

2. Davanje suglasnosti na Strategiju poslovanja i razvoja HRT-a sukladno članku 15. 

stavku 1. točki 3. Statuta HRT-a 

            Izvjestitelj: Robert Šveb, Glavni ravnatelj HRT-a 

 
3. Davanje mišljenja na prijedlog Programa rada HRT-a za 2023. godinu sukladno članku 

26. stavku 1. postavku 3. Zakona o HRT-u 
           Izvjestitelj: Robert Šveb, Glavni ravnatelj HRT-a  

 

4. Izvješće o ostvarenju ciljeva i obveza iz Ugovora s Vladom RH za razdoblje od 1. siječnja 

2022. do 30. lipnja 2022. godine 

            Izvjestitelj: Marija Nemčić, ravnateljica PJ Program 

 
5. Praćenje ispunjavanja obveza HRT-a definiranih Zakonom o HRT-u i Ugovorom s 

Vladom RH 
 

6. Izvješće o radu Programskog vijeća HRT-a i provedbi programskih  načela i obveza 
HRT-a utvrđenih Zakonom o HRT-u i Ugovorom između HRT-a i Vlade RH za 
razdoblje od 1. siječnja 2021. do 31. prosinca 2021. godine  

           Izvjestitelj: Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća 
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7. Razno  

 

U raspravi o dnevnom redu, Stipe Alfier, član Vijeća naveo je kako smatra da bi trebali imati zasebnu 

sjednicu Vijeća na kojoj će se raspravljati o Strategiji poslovanja i razvoja HRT-a, a ne da to bude 

jedna od 6 točaka današnje sjednice. Vlaho Bogišić, član Vijeća, zamolio je sve članove Vijeća da se 

drže Poslovnika o radu Vijeća u pogledu vremena koje imaju za raspravu po svakoj točki dnevnog 

reda.  

Konstatira se da je u 10,12 h  sjednici Vijeća pristupila gđa. Gašparović te je sjednici prisutno 8 od 11 

članova Vijeća.  

Predsjednik vijeća, g. Kedžo konstatirao je da je predloženi dnevni red prihvaćen većinom glasova 

članova Vijeća  (7 glasova „ZA“, Vlaho Bogišić, Nikola Baketa, Lidija Gašparović, Zdravko Kedžo, 

Ivica Lučić, Zorislav Lukić i Dean Šoša i 1 glas „SUZDRŽAN“- Stipe Alfier) 

 
 
Ad.001. Ovjera zapisnika: 

- 11. sjednice Vijeća od 21. rujna 2022. godine  
 

Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća, konstatirao je kako im je zapisnik 11. sjednice Vijeća održane 

21. rujna 2022. godine dostavljeni putem e-maila te predlaže, ako članovi Vijeća nemaju primjedbi, da 

usvoje navedeni zapisnik.  

Konstatira se da je Vijeće jednoglasno, glasovima svih prisutnih članova Vijeća (8  glasova „ZA“ – 

Stipe Alfier, Vlaho Bogišić, Nikola Baketa, Lidija Gašparović, Zdravko Kedžo, Ivica Lučić, Zorislav 

Lukić i Dean Šoša) ovjerilo zapisnik 11. sjednice Vijeća od 21. rujna 2022. godine.  

 

 

 

Ad. 002. Davanje suglasnosti na Strategiju poslovanja i razvoja HRT-a sukladno članku 15. 

stavku 1. točki 3. Statuta HRT-a 

 

U raspravi po ovoj točki dnevnog reda sudjelovali su: Robert Šveb, Stipe Alfier, Lidija Gašparović, 

Nikola Baketa, Dean Šoša, Ivica Lučić, Vlaho Bogišić, Đemal Bratić, Damir Šimunović 

Uvodno je Glavni ravnatelj HRT-a, Robert Šveb,  ukratko prezentirao Strategiju poslovanja i razvoja 

HRT-a za razdoblje 2022.-2026. Istaknuo je kako se navike publike mijenjaju, a troškovi proizvodnje 

rastu, te da medijskim tržištem dominiraju divovi - globalne medijske platforme koje imaju ogromne 

strateške prednosti u financijama i pristupu informacijama. HRT kao javni servis, svojim programom 

pozvan je čuvati i promicati europske i hrvatske nacionalne vrednote te pridonositi stvaranju pluralnog 

i tolerantnog društva, i to kroz kvalitetno informiranje i vjerodostojne, relevantne i raznolike sadržaje. 

Ukazao je i na inflaciju površnih sadržaja i dezinformacija, posebno na online platformama. Naglasio 

je potrebu jače uloge javnog medijskog servisa. Naveo je kako su javi servisi u Europi, u posljednjih 

20-tak godina suočeni s gubitkom publike, osobito među mlađom populacijom. Prema istraživanjima, 

čak četvrtina stanovništva Hrvatske na tjednoj bazi uopće ne konzumira HRT-ov televizijski i radijski 

program, niti digitalne usluge. Predložena Strategija ima samo jedan cilj – vratiti relevantnost i 
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povećati doseg Hrvatske radiotelevizije, a za što je potreban napor menadžmenta i zaposlenika HRT-a, 

ali i donošenje novog zakonskog okvira s dugoročnijim modelom budućeg financiranja HRT-a. 

Konstatira se kako je sjednici pristupio u 10,20 h, Đemal Bratić te je na sjednici prisutno 9 od 11 

članova Vijeća.   

U raspravi o Strategiji poslovanja i razvoja HRT-a, članovi Vijeća ukratko su iznijeli svoje dojmove i 

primjedbe na dokument. Član Vijeća, Stipe Alfier, naveo je da ako Glavni ravnatelj uspije provesti 

ovu Strategiju u cijelosti bit će najbolji Glavni ravnatelj ikada, ali ga zanima na koji način to misli 

provesti s obzirom da za sve što je u navedeno u Strategiji treba puno vremena i novaca. Također je 

istaknuo da je srednji menedžment na HRT-u ocijenjen lošom ocjenom pa ga zanima kako Glavni 

ravnatelj misli postići ciljeve Strategije s tim istim menedžmentom. Lidija Gašparović, članica Vijeća, 

navela je da je HRT najmanje televizija, a puno više institucija, koja čuva povijest i kulturu i stvara 

vrijednosti u društvu. Smatra da je glavni problem kako postići unutar sustava da ljudi koji su 

postavljeni na određene pozicije budu motivirani i vrlo ponosni na činjenicu da su djelatnici HRT-a. 

Smatra da bi u prve redove trebalo staviti najbolje od najboljih da bi ih mogli potom slijediti oni koji 

su malo posustali. Nikola Baketa, član Vijeća, naveo je kako je strateški dokument  opsežan, ali ima 

par sadržajnih pitanja i pitanja oko strateških projekata. Glavna ideja je povratak relevantnosti pa ga 

zanima je li to znači da HRT sada nije relevantan ili je samo narušen dojam o relevantnosti. Vizija je 

biti središnja kulturna institucija, pa se kasnije govori da je najveća kulturna institucija pa onda je to 

već ostvareno. Zanima ga na koji način su donesene ocjene koje su iznesene u ovom dokumentu. 

Razvoj ljudskih potencijala ima ocjenu 3, a onda se dalje piše da u značajnoj mjeri ne postoje 

kompetencije za suvremene medije. Čudi ga da nešto što u značajnoj mjeri nema kompetencije, može 

na kraju dobiti ocjenu 3. Kada se govori o pokazateljima uspjeha, negdje se govori zaposlenici, a 

negdje radnici pa ga zanima obuhvaća li to sve zaposlenike ili samo kreativni dio osoblja. Kada se 

govori o strateškim projektima, govori se o njih 6, a iznesen je budžet samo za dva, međutim, nigdje se 

ne spominje tko je voditelj tih projekata. Dobar dio projekata završava 2023. godine, a nemaju ni 

budžet, ni voditelja, kao ni projektni tim. Zanima ga koja su to deficitarna zanimanja koja se spominju 

u Strategiji.  Drago mu je da se spominje da je upitan doseg HRT-a jer su o tome već raspravljali. 

Također, zamolio je da se pojasni  novi ustroj IMS-a koji se spominje u strateškom dokumentu. Misli 

da je preoptimistično na temu mjerenja iz 2017. godine na bazi dobrovoljne ankete koju je ispunilo 90-

ak zaposlenika,  neozbiljno raditi ovako važan dokument. Ako je izmjena zakona preduvjet, zanima ga 

kad bi onda to moglo biti. Dean Šoša, član Vijeća, slaže se sa svime što je kolega Alfier rekao i smatra 

da su cijelu sjednicu trebali posvetiti Strategiji. Žao mu je zbog toga što je ovo prvi put da se uopće 

raspravljaju  o ovakvom jednom dokumentu. Podržava dokument, unatoč ovim komentarima g. 

Bakete. U njemu je realno opisano stanje na HRT-u. U odnosu na Ugovor s Vladom RH, ovaj 

dokument je znanstvena fantastika. Ivica Lučić, član Vijeća, prvenstveno pohvaljuje trud i učinjeni 

posao. Na tri mjesta se spominje nacionalna kultura, kao i njegovanje i promicanje iste. Kasnije se 

govori na više mjesta o hrvatskom jeziku. Pohvaljuje nastojanje koje se spominje na stranici 11. 

Strategije a odnosi se na promicanje programa HRT-a i ponuditi ga Hrvatima izvan RH. Međutim, na 

stranici 50 navedenog dokumenta spominje se uvođenje pretplatnog modela za korisnike izvan RH pa 

moli da se to pojasni jer 20% građana RH ne koristi usluge HRT-a, a oni imaju puno veći standard od 

Hrvata u susjednim zemljama (Srbija, Crna Gora, BiH). Smatra da je primarna funkcija HRT-a 

promicanje hrvatske kulture i identiteta i izvan RH. Vlaho Bogišić, član Vijeća, pozdravlja govor 

kolege Lučića jer je i on govorio o pojmovima- vrijednosti, vrednote, identitet, kultura, nacija. 

Precizno je pročitao Strategiju. Kulturno gledano je protiv Strategije jer ne vjeruje u njezino 

ostvarenje, a suštinski je protiv Strategije zbog platforme povezivanja sustava u cjelinu. Zorislav 

Lukić, član Vijeća, naveo je kako će se on osvrnuti na pitanje opravdanosti naplaćivanja pristojbe 
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HRT-a. Ono što niti jedna druga televizija u RH nema, a što bi HRT trebao imati, da opravda 

naplaćivanje pristojbe su: kultura, umjetnost i obrazovni program. Pitanje očuvanja hrvatskog jezika 

također je važno, kao i suradnja HRT-a s drugim institucijama u tom pogledu. Zdravko Kedžo, 

predsjednik Vijeća, naveo je kako za ostvarenje ove Strategiji treba širi društveni konsenzus, a dosta je 

skeptičan po pitanju ostvarenja takvog konsenzusa, s obzirom na vremena u kojima živimo. Smatra 

kako vjerodostojnost i relevantnost nisu nužno povezane s brojem „klikova“, niti da HRT mora biti 

najgledaniji i najslušaniji da bi imao vjerodostojnost i relevantnost. Lidija Gašparović, članica Vijeća, 

navela je kako smatra da je Glavi ravnatelj, u Strategiji bio vrlo zahtjevan prema sebi i svom timu, 

gledajući rokove i projekte koji su zadani navedenim dokumentom, osobito uzimajući u obzir činjenici 

da pred sobom ima jednu veliku nepoznanicu u ostvarivanju Strategije, a to je zakonski okvir. Zorislav 

Lukić, član Vijeća, želi upozoriti, vezano za komentar predsjednika Vijeća, o broju „klikova“ - da oni 

jesu i nisu važni, ali ukupno gledajući, ne treba se toga bojati. Tu sigurno pobjeđuje kvaliteta, pred 

nekvalitetom. Đemal Bratić, član Programskog vijeća, smatra da bi trebalo zahtijevati tehnološki 

napredak HRT-a, radi boljeg obavljanja programskog dijela.  

Robert Šveb, Glavni ravnatelj HRT-a, zahvalio je svima na komentarima i prijedlozima. Sam dijeli 

bojazan na koji način će ovu Strategiju provesti. Povratak relevantnosti je cilj Strategije zato što 

smatra da je to najvažnija stvar koju HRT mora ostvariti. Povratak relevantnosti ne znači najveću 

gledanost/najveći broj „klikova“, već doseg do većine građana. Jedna od temeljnih zadaća javnog 

medijskog servisa je univerzalnost, tj. proizvoditi sadržaje za sve. Ono što je poražavajuće u ovome 

trenutku je rezultat istraživanja koji pokazuje da četvrtina hrvatskih građana na tjednoj bazi ne koristi 

HRT. Trebaju pronaći novo zakonsko rješenje koje će redefinirati pojam javnog financiranja jer 

ovakav način nije održiv. Drugi zadatak je redefinicija javnih obveza HRT-a jer trenutni zakonski 

okvir se oslanja samo na linearne kanale. Treća stvar je promjena organizacije HRT-a i načina 

upravljanja. Vezano za pitanje ocjenjivanja rada pojedinih službi HRT-a, ocjene su bazirane na 

konkretnim istraživanjima i nisu paušalne. Što se tiče naplate pristojbe za Hrvate izvan RH, planira se 

uvođenje sustava naplate tipa Netflix, plaćanjem kojega će korisniku biti dostupan sav sadržaj koji 

HRT nudi, a ne kao do sada, samo u dijelu. Za komunikaciju s dijasporom HTV4 težimo redefinirati 

tako da ga možemo dati u živo, u YouTube, što znači da će se moći besplatno gledati u cijelom svijetu. 

Pitanje javnog financiranja koje je postavio gospodin Lukić, aktualno je u cijeloj Europi. U današnjem 

komercijalnom svijetu, jedino oružje s kojim se možemo boriti su kvaliteta, univerzalnost i osjećaj kod 

gledatelja/slušatelja da je usluga koju im HRT pruža  korisna i vrijedna pretplate koju plaćaju. Damir 

Šimunović, savjetnik mentor, naveo je kako je struktura dokumenta takva da se sastoji od tri dijela. 

Prvi dio su zapravo temelji na kojima počiva Strategija. Dio tih temelja je i vizija, koja počiva na 

Programu Glavnog ravnatelja, a koji je usvojen u Saboru. Glavno istraživanje je provedeno u svibnju 

2022. po prvi puta ikada na HRT-u, gdje su zapravo zabilježeni odgovori ispitanika na pitanje da li mi 

zapravo uopće izvršavamo misiju HRT-a.  Što se tiče informativnog programa naveo je kako u sustavu 

proizvodnje informativnog programa na HRT-u prevladava  analogni način proizvodnje vijesti, bez 

obzira što HRT ima vrhunsku digitalnu tehnologiju. Smatra da je nužno napraviti uskladbu s načinom 

na koji se vijesti proizvode u modernoj multimedijskoj organizaciji, što znači da trebaju uvesti 

organizaciju koja u centru ima priču, a ne emisiju. Radi se na uvođenju jedne moderne (tzv. superdesk) 

organizacije, gdje se razdjeljuju resursi na prikupljanje informacija i drugi dio kuće gdje se rade priče 

na osnovu prikupljenih informacija. Naveo je kako su upitnici  samo u jednom dijelu Strategije koja se 

odnosi na „kadrovsko restrukturiranje“, upravo rade procjenu što to zapravo znači, sada procjenjuju 

koliko zapravo HRT-ovi ljudi rade, u kolikoj mjeri su angažirani, a budući da će to sigurno dovesti do 

smanjenja broja radnika, tu se mora računati i na troškove u smislu otpremnina. Nadalje, tamo gdje 

projekt nema izražen budžet, odnosno gdje ne piše ništa, u principu ne očekuju nekakav značajan 



5 
 

iznos. Vezano za relevantnost anketiranja iz 2017., ističe da se radilo o 90-ak relevantnih ljudi na 

HRT-u tada, koji razumiju rad HRT-a.  

S obzirom da se više nitko nije javio za riječ, predsjednik Vijeća, g. Zdravko Kedžo predložio je da 

Programsko vijeće usvoji sljedeći:  

Z A K LJ U Č A K 

Daje se suglasnost na Strategiju poslovanja i razvoja HRT-a 2022.-2026.  

Konstatira se da je predloženi zaključak usvojen većinom glasova članova Vijeća ( 7 glasova „ZA“ – 

Stipe Alfier, Đemal Bratić, Lidija Gašparović, Zdravko Kedžo, Ivica Lučić, Zorislav Lukić i Dean 

Šoša i 2 glasa „SUZDRŽAN“ –Nikola Baketa i Vlaho Bogišić).  

 
Ad. 003 Davanje mišljenja na prijedlog Programa rada HRT-a za 2023. godinu sukladno članku 
26. stavku 1. postavku 3. Zakona o HRT-u 

 

U raspravi po ovoj točki dnevnog reda sudjelovali su: Stipe Alfier, Dean Šoša, Nikola Baketa, 

Vlaho Bogišić, Robert Šveb, Marija Nemčić, Lidija Gašparović, Đemal Bratić i Ivica Lučić.  

U raspravi po navedenoj točki dnevnog reda članovi Vijeća istaknuli su svoje primjedbe i prijedloge 

poboljšanja Programa rada za 2023. godinu. Stipe Alfier, član Vijeća, naveo je kako je ovaj dokument 

trebao biti derivacija onoga što je stavljeno u Strategiju ali dobili su isti dokument kao svih prethodnih 

godina. Dean Šoša, član Vijeća, naveo je kako Program rada ne izgleda kao dokument koji je 

proizašao iz Strategije, nego kao da je prepisan iz nekih drugih vremena zbog čega će biti suzdržan 

oko ove točke dnevnog reda jer se radi o dokumentu koji nastavlja dugu tradiciju dokumenta koji su 

sami sebi svrha. Nikola Baketa, član Vijeća, naveo je kako smatra da bi ovaj dokument trebalo 

uskladiti sa Strategijom poslovanja i razvoja. Vlaho Bogišić, član Vijeća, zamolio je da se emisija 

„Peti dan“ ukloni s HTV 3 jer se radi o emisiji koja nema veze s kulturom i po njemu je  daleko 

toksičnija od cjelodnevnog dječjeg programa. Smatra da bi na HRT-u trebao postajati međukanalski 

navigator na način da se u  ključnim terminima upućuje na programe koji su kvalitetni, u smislu 

uredničke procjene.   Lidija Gašparović, članica Vijeća, zamolila je da pojasne što je novo u Programu 

rada u području promocije i prezentacije programa HRT-a. Navela je kako je to zanima jer je Glavni 

ravnatelj u svom izlaganju naveo kako ¼ građana RH tjedno uopće ne svrate pozornost na HRT kao 

takav. Čini joj se da u tom planu za 2023. treba usmjeriti maksimalno kreativne i svake druge 

produkcijske snage da bi se to nekako prelomilo i krenulo u novom smjeru. Đemal Bratić, član Vijeća, 

postavio je pitanje zašto još uvijek nije oformljen samostalni odjel za nacionalne manjine unutar HRT-

a, a sukladno sporazumu HRT-a sa Savjetom za nacionalne manjine, koji je osnovala Vlada RH. Ivica 

Lučić, član Vijeća, postavio je pitanje kriterija za praćenje državnih blagdana i praznika i raznih 

obljetnica, a koji se navode u Programu, budući da je primijetio da određenih blagdana i nema. 

Robert Šveb, Glavni ravnatelj, naveo je kako prihvaća kritiku da postoji određeni raskorak između 

Strategije i ovog Programa rada, ali smatra da je to realnost ovog trenutka budući da se radi o 

dokumentima koji su rađeni paralelno. Pokušali su implementirati u aktivnosti za sljedeću godinu 

osnovne strateške smjernice. Nastojat će pojačati relevantnost u 2023. godini i fokusirati se na sadržaje 

trajnije vrijednosti kako bi vratili mlađu publiku. Nastojat će sinkronizirati ovaj dokument sa 

Strategijom poslovanja i razvoja. Što se tiče nacionalnih manjina i njihove zastupljenosti u 

programima HRT-a naveo je kako tome pristupaju s velikom pažnjom, te imaju u planu oformiti 

redakciju za ta pitanja početkom iduće godine. Marija Nemčić, ravnateljica PJ Program, navela je kako 
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je upravo promocija i prezentacija programa HRT-a jedna od strateških boljki HRT-a koju će nastojati 

poboljšati. Istaknula je kako već imaju nekoliko projekata koje prezentiraju pute Instagrama, Tik-Toka 

a koji su primarno proizvedeni za linearne kanala.  

Konstatira se da je sjednicu Vijeća prije glasovanja napustio član Vijeća, Dean Šoša te je sjednici 

Vijeća prisutno 8 od 11 članova Vijeća.  

S obzirom da se više nitko nije javio za riječ, predsjednik Vijeća, g. Kedžo, predložio je da Vijeće 

usvoji sljedeći: 

ZAKLJUČAK 

Daje se pozitivno mišljenje  na prijedlog Program rada HRT-a za 2023. godinu 

Predsjednik Vijeća, g. Zdravko Kedžo,  konstatirao je  da je predloženi zaključak nije usvojen jer 

nije dobio potrebnu većinu članova Vijeća (5 glasova „ZA“ Zdravko Kedžo, Ivica Lučić, Zorislav 

Lukić, Đemal Bratić i Lidija Gašprović i 3 glasa „SUZDRŽAN“ – Vlaho Bogišić, Nikola Baketa  i 

Stipe Alfier ).  

 
Predsjednik Vijeća, g. Zdravko Kedžo,  predlaže da se izmijeni redoslijed točaka dnevnog reda na 
način da točka 4 i 6. zamijene mjesta  
 
Konstatira se da je predloženi prijedlog usvojen većinom glasova prisutnih članova Vijeća (7 
glasova „ZA“ – Nikola Baketa, Stipe Alfier, Đemal Bratić, Lidija Gašparović, Ivica Lučić, Zorislav 
Lukić i Zdravko Kedžo) 
 
Konstatira se da član Vijeća, g. Vlaho Bogišić nije glasovao o prijedlogu.  
 

 
Ad. 004. Izvješće o radu Programskog vijeća HRT-a i provedbi programskih  načela i obveza 
HRT-a utvrđenih Zakonom o HRT-u i Ugovorom između HRT-a i Vlade RH za razdoblje od 1. 
siječnja 2021. do 31. prosinca 2021. godine  

 

U raspravi po ovoj točki dnevnog reda sudjelovali su: Nikola Baketa i Zdravko Kedžo  

Nikola Baketa, član Vijeća, smatra da bi bilo dobro da u Izvješću, radi onih kojima se Izvješće šalje 

bude jasno da Vijeće nije dalo pozitivno mišljenje na Izvješće o poslovanju HRT-a za 2021. godinu i 

Izvješće o ostvarenju ciljeva i obveza iz Ugovora s Vladom RH za 2021. godinu već da su samo te 

dokumente primili na znanje. U tom smislu dostavit će svoje izdvojeno mišljenje uz ovu točku.  

S obzirom da se više nitko nije javio za riječ, predsjednik Vijeća, g. Kedžo, predložio je da Vijeće 

usvoji sljedeći: 

Z A K LJ U Č A K  

1. Prihvaća se Izvješće o radu Programskog vijeća HRT-a i provedbi programskih načela i 

obveza HRT-a utvrđenih Zakonom o HRT-u i Ugovorom između Hrvatske radiotelevizije i 

Vlade Republike Hrvatske za razdoblje od 1. siječnja 2021. do 31. prosinca 2021. godine.  

2. Zadužuje se predsjednik Programskog vijeća da usvojeno izvješće dostavi Hrvatskom saboru.  

3. Dokument iz točke 1. ovog zaključka nalazi se u privitku i sastavni je dio ovog zapisnika. 
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Konstatira se da je predloženi zaključak usvojen većinom glasova članova Vijeća ( 6 glasova „ZA“ – 

Stipe Alfier, Đemal Bratić, Lidija Gašparoivć, Ivica Lučić, Zorislav Lukić i Zdravko Kedžo, 1 glasa 

„PROTIV“ – Nikola Baketa i 1 glas „SUZDRŽAN“- Vlaho Bogišić.  

 

 

Ad. 005. Izvješće o ostvarenju ciljeva i obveza iz Ugovora s Vladom RH za razdoblje od 1. 

siječnja 2022. do 30. lipnja 2022. godine 
 

U raspravi su sudjelovali: Marija Nemčić, Zdravko Kedžo, Đemal Bratić, Stipe Alfier, Nikola 

Baketa, Vlaho Bogišić.  

Uvodno je Marija Nemčić, ravnateljica PJ Program ukratko prezentirala Izvješće o ostvarenju ciljeva i 

obveza iz Ugovora s Vladom RH za prvih šest mjeseci 2022. godine. Istaknula je kako je to razdoblje 

obilježilo početak rada u Ukrajini, preslagivanja na HTV 4 te velik trud i rad ljudi u informativnom 

programu. HRT će ostvariti sve kvote i na televiziji i na radiju a koje je preuzeo Ugovorom s Vladom 

RH.  

Zdravko Kedžo, predsjednik Vijeća, istaknuo je kako je uvijek kvaliteta program važnija od kvantitete 

i kvota. Đemal Bratić, član Vijeća, naveo je kako je primijetio da je program postao propulzivniji i 

svježiji. Stipe Alfier,član Vijeća naveo je kako je u navedenom razdoblju bilo puno konferencija od 

strane oporbenih stranaka i nevladinih udruga koje HRT nije prenosio nego se isključivo prenose 

sjednice Vlade i Sabora. Nikola Baketa, član Vijeća, postavio je pitanje jesu li kvote iz Izvješća 

ispunjene i ako jesu je li su ispunjene samo kvantitativno ili i kvalitativno. Vlaho Bogišić, član Vijeća, 

naveo je da smatra da se nije održala kvaliteta sportske redakcije na televiziji, u komentatorskom 

dijelu.  

Nakon provedene rasprave, predsjednik Vijeća predlaže da Vijeće usvoji sljedeći:  

Z A K LJ U Č A K 

Prihvaća se Izvješće o ostvarenju ciljeva i obveza iz Ugovora s Vladom RH za razdoblje od 1. siječnja 

2022. do 30. lipnja 2022. godine 
 

Konstatira se da je predloženi zaključak usvojen jednoglasno glasovima svih prisutnih članova 

Vijeća (8 glasova „ZA“- Stipe Alfier, Nikola Baketa, Vlaho Bogišić, Đemal Bratić, Lidija 

Gašparović, Ivica Lučić, Zorislav Lukić i Zdravko Kedžo).  

 

Ad.006. Praćenje ispunjavanja obveza iz Ugovora s Vladom RH 

U raspravi su sudjelovali: Nikola Baketa, Lidija Gašparvić, Ivica Lučić, Zorislav Lukić, Đemal 

Bratić, Marija Nemčić i Robert Šveb.  

U raspravi po ovoj točki dnevnog reda članovi Vijeća su iznijeli svoje primjedbe, pohvale i prijedloge 

vezano za emitirani program od zadnje sjednice Vijeća. 

Ad. 007. Razno 

Lidija Gašparović, članica Vijeća, predložila je da Vijeće održi tematsku sjednicu o Strategiji 

poslovanja i razvoja HRT-a kao temeljnog dokumenta za rad HRT-a. Zdravko Kedžo, predsjednik 

Vijeća, naveo je kako je Vijeće zaprimilo dopis udruge „Status M“ pa moli nadležne stručne službe da 

odgovore na njihov zahtjev.  
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S  obzirom na to da se više nitko nije javio za riječ, predsjednik Vijeća zahvalio je svima na 

sudjelovanju u raspravi te zaključio 12. sjednicu Programskog vijeća 28. studenoga 2022. godine u 

13:50 sati.  

 

Zapisnik sastavila: 

Tajnica Programskog vijeća HRT-a 

 

Mirjana Bujdo Vađina, dipl. iur. 

      Programsko vijeće HRT-a  

              predsjednik 

 

       dr. sc. Zdravko Kedžo   
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